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Petrotek Yönetim Ku-
rulu Başkanı Özgür
Çağlan Kuyumcu, Tür-
kiye'nin yerli ve milli
ilk sondaj kulesi Koca
Yusuf TP1500'ün sa-
hada başarıyla çalıştı-
ğını belirterek, yıl so-
nuna kadar iki yeni
sondaj kulesinin daha
Gabar'a gideceğini bil-

dirdi. Kuyumcu, "Son-
dajın yerli olması mua-
dillerine göre maliyette
yüzde 30'a varan ta-
sarruf sağlıyor. Klasik
anlamda Çin'den ya
da ABD'den nakledil-
mesi gereken 40 tırlık
bir yükten bahsediyo-
ruz.” değerlendirmesin-
de bulundu. Sayfa 6’da

Hazine ve Maliye Ba-
kanı Mehmet Şimşek,
"Türkiye Kalkınma Fonu
bünyesinde yeni bir üst
fon oluşturulmasına yö-
nelik Türkiye Kalkınma
ve Yatırım Bankası ile
yürütülen çalışmalarda
nihai aşamaya gelindi."
ifadesini kullandı. Şim-
şek, 2018 yılında Baş-

bakan Yardımcılığı dö-
neminde Türkiye'de gi-
rişimcilere destek sağ-
lamak amacıyla bir üst
fon kurulması için tali-
mat vermişti. Fonun faa-
liyete geçmesine ilişkin
çalışmalar, Şimşek'in
yeni dönemde göreve
gelmesinin ardından
hızlandırıldı. » Sayfa 5’te

Trabzonspor Teknik Direktörü Ab-
dullah Avcı, takımda kiralık olarak
oynayan Nijeryalı golcü Paul Onuachu
ile gelecek sezon takımda devam et-
mesi için bire bir görüştü. » Sayfa 11’de

Türkiye'de inşaat sek-
töründe son yıllarda
yaşanan gelişmelerle
daha yüksek maaş alır

hale gelen inşaat işçileri
artık yurt dışında değil,
Türkiye'de çalışmayı
tercih ediyor. » Sayfa 3’te

Türkiye’nin lezzetleri, ‘Lezzethanlara’ 
ve ‘Gastroherolara’ emanet!

Abdullah Avcı’dan, Paul
Onuachu’ya yakın markaj

Sınıfı öğretmeni 2015’ten bu yana
üstün yetenekli 160 öğrenciyi yetiştirdi

Ittıfak MUSTAFA VASFİ PAKMAN’IN HABERİ 12’DE

Eskişehir'de özel yetenekli öğrenci-
lerin eğitimine yönelik çalışmalarıyla
yurt içi ve yurt dışında ödüller ka-
zanan Üstün Yetenekli Çocukların
Eğitimi Projesi Yürütücüsü Osman
Sıtkı Mert, 65 öğrenciyle çalışma-
larına devam ediyor. » Sayfa 2’de

İBAKTECH Fuarının devam
ettiği 24-27 günleri boyunca,
fuar alanının dışındaki ve
içindeki, sabit ve hareketli
tüm panolarda FİMAK FI-
RINLARI tanıtıldı. İFM Fuar
Merkezinin 2. Hallesi'nin
neredeyse tamamını kapsa-

yan, içinde "FİMAK Köy ve
Kasabalarının" kurulduğu
dev standı gezdim. Ünü sı-
nırlarımızı aşan, Anado-
lu'nun (Konya) İleri Tekno-
lojisini yansıtan Markanın,
yetkilisi Ramazan Güven'le
sohbet ettim, bilgilendim.
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İnşaat işçileri artık yurt dışı yerine
Türkiye’de çalışmayı tercih ediyor

1 Mayıs Emek ve Dayanışma
Günü yurt genelinde kutlandı.
HAK-İŞ Genel Başkanı Mahmut
Arslan ve sendika üyeleri, 1 Mayıs
Emek ve Dayanışma Günü dola-
yısıyla Taksim Cumhuriyet Anıtı'na
Filistin bayraklı çelenk bıraktı.
Gümüşsuyu Caddesi'nde toplanan
sendika üyelerinin yer aldığı kor-
tej, çeşitli sloganlar atarak Taksim
Meydanı'na geldi. Grup önce 1
Mayıs 1977'de yaşanan olaylar
sırasında hayatını kaybedenler

anısına Kazancı Yokuşu'na karanfil
bıraktı, Fatiha okudu. İstanbul’da
1 Mayıs Emek ve Dayanışma Gü-
nü’nde Taksim Meydanı’na çık-
maya çalışan gruplar polis bari-
katını aşmaya çalıştı. Bazı nokta-
larda kimi yüzlerine maske takan
kişiler, polise taş, sopa ve su da-
macanasıyla saldırırken bazı gös-
tericilerin yerdeki kaldırım taşla-
rını söktükleri görüldü. Olaylarda
ise 30’a yakın emniyet görevlisinin
yaralandığı öğrenildi. » Sayfa 7’de

Bakan Fidan, Güney
Afrika’nın, İsrail aley-
hine UAD'de açtığı
soykırım davasına iliş-
kin, “Türkiye olarak
Güney Afrika’nın, İs-
rail’e karşı Uluslararası
Adalet Divanında aç-
tığı (soykırım konulu)
davaya müdahil ol-
maya karar verdik."

dedi. Hakan Fidan, İs-
lam İşbirliği Teşkilatı
ve Arap Birliği ülkeleri
başta olmak üzere Fi-
listin'i devlet olarak
tanıyan diğer ülkelerle
yaptığı görüşmelerde,
bazı ülkelerin bu ko-
nuda tavır almaya ha-
zır hale gelmiş oldu-
ğunu söyledi. Sayfa 7’de

açak kullanıcıların normal-
den 9-10 kat fazla enerji
tükettiğini, bunun da te-

darik sürekliliğini sekteye uğrattığını
bildiren yetkililer, sadece Nisan ayı
içinde yapılan denetimlerde tespit
edilen kaçak trafoların sadece sulama
sezonunda çalışsa bile ekonomiye za-
rarının yılda 200 milyon TL’den fazla
olduğunu açıkladı. Dicle Elektrik, milli
ekonomiyi her yıl milyarlarca lira za-
rara uğratan, dağıtım bölgesinde özel-
likle de il ve ilçe merkezlerinde elektrik
tedarikini sekteye uğratan kaçak tü-
ketimle mücadelesini sürdürüyor. En-
gellemeler nedeniyle Şanlıurfa’nın Ak-
çakale, Ceylanpınar, Eyyübiye, Haliliye,
Harran, Siverek ve Viranşehir ilçele-
rinde jandarma destekli kontroller
gerçekleştiren kaçak ekipleri, kırsalda
tümü tarımsal sulama için kullanılan
351 adet kayıt dışı trafo belirledi.
Ceylanpınar ve Viranşehir’ de 19 kayıt
dışı trafoya el koyan dağıtım şirketi,
kalan 332 kayıt dışı trafoya el konul-
ması için suç duyurusunda bulunur-
ken, dron kayıtlarında trafoların nasıl

gizlendiği ve nasıl kaçırıldıkları da
açıkça gözler önüne serildi.

Dağıtım şirketinden konuyla ilgili
yapılan açıklamada, bugüne kadar sü-
ren mücadele neticesinde bölge ge-
nelinde yüzde 42,8’e düşürülen kaçak
tüketimle mücadelesine vurgu yapıldı.
Yetkililer enerji arz güvenliğine ilişkin,
“Bölgede elektriği bu şekilde hunharca
ve kaçak kullanan vatandaşlar dağıtım
ve iletim hatlarını çok büyük zararlar

vermektedir. Bu durum bölgedeki abo-
nelerin kaliteli ve kesintisiz elektrik
kullanma haklarını yok etmektedir.
Özellikle tarımsal sulama döneminde
hatlara orantısız aşırı yüklenme sebe-
biyle meydana gelen arızalar, bu böl-
gelerdeki dağıtım şebekesinin tamamen
çökmesine sebep olmakta ve uzun sü-
reli kesintilere neden olmaktadır.  Bu
çerçevede sahada fiili olarak teknoloji
destekli kontrollere aralıksız devam

ediyoruz.” ifadelerine yer verdi.
Hesap basit, rakam ise
dudak uçuklatıyor

Dicle Elektrik yetkilileri, kaçak yol-
larla elektrik tüketenlerin normalden
9 ila 10 kat daha fazla elektrik sarf et-
tiklerini bildirerek, basit bir hesapla
tespit edilen elektrik hırsızlığının eko-
nomik boyutunu gözler önüne serdi.
Açıklamanın devamında bir hesaplama
paylaşan yetkililer “Kaçak kontrol ekip-
lerimizin sadece bu Nisan ayında tespit
ettiği ve el koyduğu kayıt dışı trafoların
gücü 53 bin 500 kVA’dır. Bu trafoların
harcadığı enerji kabaca bir hesapla-
mayla bir saatte yaklaşık 75 bin TL’ye
denk geliyor. Kaçak kullanan birinin
günde 15 saat sulama yaptığını var
sayarsak, günlük elektrik tüketimi 1
milyon TL’yi aşıyor. Bir yılda kaçak
elektrikle 7 aylık sezon boyunca ara-
lıksız sulama yapıldığı varsayıldığında
ise günlük 1 Milyon TL’den yılda 210
milyon TL’den fazla elektriğin bedelsiz
olarak kullanıldığı gerçeği ortaya çı-
kıyor.” ifadelerini kullandı. Sayfa 6’da

Yıl sonuna kadar iki yeni sondaj
kulesi daha Gabar’a gidecek K

Türkiye Ekmek Üre-
ticileri Federasyonu
Başkanı Kavuncu,
son yıllarda yürü-
tülen çeşitli kam-
panyalar ve çalış-
malarla ekmek is-
rafının önüne geçilmesinde
ciddi mesafe alındığına dikkati
çekerek, şöyle konuştu: "Tür-
kiye'de bugün 130 milyon ek-

mek üretimi var. Bu-
nun yüzde 10'unun
israfı vardı, 13 milyon
ekmek israf oluyor-
du. Ekmek israfıyla
ilgili devletin tüm ku-
rumları ve sivil top-

lum örgütleriyle 15 yıl önce
program başlattık.  İsraf edilen
13 milyon ekmeğin 8 milyo-
nunu engelledik." » Sayfa 5’te

1 Mayıs 2024 Çarşamba. Hafta
ortasında bir resmî tatil günü.
Cibalili Deniz Taciri Mehmet
Bey her zamanki gibi güne
Söğütlüçeşme Camii müezzi-
ninin sabâ makamında oku-
duğu ezanla başladı.

İBRAHİM ETHEM GÖREN » 3’te

İran 14 Nisan'da İsrail'in Şam'daki
İran konsolosluğunu bombalama-
sına misilleme yaptı. Bu tarihlerde
Körfez’de Kuzey Afrika ve Ortado-
ğu’da bulunanlar ise hava trafiğinin
felç olması ile sıkıntı yaşadı.

SERKAN ORAL » 8’de 

Bir 1 Mayıs
hikâyesi!

İran- İsrail Gölge
Savaşı sona erdi

Günlük 8 milyon ekmeğin israfı önlendi

Türkiye, İsrail’e karşı UAD’de 
açılan davaya müdahil olacak

Girişimcilere finansman desteği 
için yeni bir üst fon geliyor

Bir şehre yetecek elektriği
KAÇAK TÜKETMİŞLER
Dicle Elektrik tarafından Şanlıurfa’nın Akçakale, Ceylanpınar, Eyyübiye, Haliliye, Harran, Siverek
ve Viranşehir ilçelerinde jandarma destekli dron ile yapılan kontrollerde 100 bin nüfuslu bir il-
çeye yetecek yaklaşık 53 bin 500 KVA gücünde 351 adet kayıt dışı elektrik trafosu tespit edildi. 

1 Mayıs Emek ve Dayanışma Günü kutlandı
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AProf Dr. Taşova: “Sivrisinek
salgın hastalıklara yol açabilir”
Pandemi Bilim Kurulu
Üyesi, Enfeksiyon Has-
talıkları Uzmanı Prof. Dr.
Yeşim Taşova, sıcaklığın
artmasıyla birlikte sinek
popülasyonunun artığını
belirterek, “Bu konuya
ciddi bir şekilde sistema-
tik olarak eğinilmesi ge-
rekiyor, aksi halde salgın
hastalıklara yol açabilir”
dedi. Son günlerde ha-
vaların ısınmasıyla bir-
likte sinek popülasyonun
da artış meydana geldi.
Özellikle sivrisinekler ne-
deniyle vatandaşları pe-
rişan ediyor. Bu konuyla
ilgili açıklama yapan Pan-
demi Bilim Kurulu Üyesi,
Enfeksiyon Hastalıkları
Uzmanı Prof. Dr. Yeşim
Taşova, “Sivrisinekler çe-
şitli mikropların taşıyıcı-
sıdır. Havaların ısınma-
sıyla birlikte sinek popü-
lasyonun arttığını göz-
lemliyoruz. Özellikle dep-
rem bölgesinde salgın

hastalıklara yol açabilir.
Bu konuya ciddiyetle ve
sistematik olarak eğilmek
gerekiyor. Zamanında ya-
pılan müdahaleler önem-
lidir. Örneğin Larva dö-
nemini kaçırmadan be-
lediyelerimiz ve Sağlık
Bakanlığımız ortaklaşa
çalışmalarla önlem ala-
bilir” diye konuştu. Si-
nekten geceleri uyuya-
madıklarını söyleyen Fat-
ma Keser, “Havalar ısında
sinekler hemen çıktı. Her
yıl aynı şey neden bu-
nunla mücadele edilmiyor
anlaşılır gibi değil. Bence
böyle giderse salgın ka-
pıda. Bu konuda beledi-
yeleri, sağlık bakanlığını
ve diğer tüm yetkilileri
göreve çağırıyoruz. Ada-
na’da daha önce insanlar
sivrisinek çokluğundan
dolayı sıtmadan ölüyor-
muş, yine aynı şeyler mi
olmalı önlem almak için”
dedi. lADANA-İHA

Uzmanlardan kene uyarısı:
“Çıplak elle dokunmayın”
Havaların ısınmasıyla birlikte
kenelerin aktivitesi artmaya baş-
ladı. Kırım Kongo Kanamalı Ateşi
virüsü, kırsal kesimlerde kentlere
oranla daha fazla görülüyor.
Hastalık genellikle yanlış mü-
dahalenin bir sonucu olarak
ateş, halsizlik, iştahsızlık, kas
ağrısı, baş ağrısı, bulantı, kusma,
ishal ve ağır vakalarda kanama
gibi belirtilerle kendisini göste-
riyor. Van’da görevli sağlık uz-
manları, KKKA’den korunmak
için tarla, bağ, bahçe ve piknik
alanları gibi kene yönünden
riskli alanlara gidilirken kenelerin
vücuda girmesini engellemek
amacıyla bireysel tedbirlerin
alınması gerektiği uyarısında
bulundu. Konuya ilişkin konuşan
Van İl Sağlık Müdürlüğü Halk
Sağlığı Uzmanı Dr. Ferdane Şey-
ma Toplu, hastalığın genellikle
enfekte kenelerin vücuda tu-
tunması ve kan emmeleri sıra-
sında bulaştığını belirtti. Kene-
lerin enfekte ettiği hayvanlardan
ve hastalığa yakalanan kişilerden
de hastalığın bulaştığını ifade
eden Dr. Toplu, “KKKA ile mü-
cadelede kullanabileceğimiz her-
hangi bir aşı henüz geliştiril-
memiştir. Bu nedenle kişisel ko-

ruyucu önlemlerin alınması has-
talığın kontrolünde ön planda
yer alır. Bağ, bahçe, tarım arazisi,
orman ve piknik alanları gibi
kene açısından riskli alanlara
gidilirken mümkün olduğunca
vücudu örten giysiler giyinme-
lidir. Pantolon paçaları çorapların
içine sokulmalı ve kenenin el-
biseler üzerinde rahatça sapta-
nabilmesi amacıyla açık renkli
kıyafetler tercih edilmelidir. Riskli
alanlardan dönüşte ise kişiler
hem kendi hem de çocuklarının
vücutlarını saçlı deri, kulak ar-
kası, ense, koltuk altları, kasıklar
ve diz arkası dahil olacak şekilde
vücutlarında bir kene tutunması
olup olmadığını kontrol etmeli-
dir” dedi.Toplu, “Eğer bu müm-
kün değilse en yakın sağlık ku-
ruluşuna başvurmalıdır. Burada
önemli olan kenenin vücuttan
bir an önce uzaklaştırılmasıdır.
Çünkü kenenin vücuda tutulu
olarak kaldığı süre uzadıkça
hastalığın kişilere bulaşma ihti-
mali de artmaktadır. Vücuda tu-
tunan bir kene veya hayvanların
üzerinde bir kene saptanırsa bu
keneler kesinlikle çıplak elle öl-
dürülmemeli ve patlatılmama-
lıdır.” diye konuştu. lVAN-İHA

Dünya, Türk hekimlerini parmakla gösteriyor
Türk hekimlerinin dünya arena-
sındaki yeri hakkında konuşan
Plastik, Estetik ve Rekonstriktif
Cerrahı Op. Dr. Onur Oğan, "Kul-
landığımız teknikler ve ileri sevi-
yedeki cerrahi deneyimizle dün-
yanın dört bir yanından hekimler
ameliyatlarımızı izlemeye geliyor.
Çok sayıda Türk hekiminin dünya
literatürüne kattığı yenilikler var.
Kısacası dünya, Türk hekimlerine
güveniyor ve artık parmakla gös-
teriyor" dedi. Türk hekimlerinin
ileri seviyede cerrahi deneyime sa-
hip olduğunu belirten Op. Dr. Onur
Oğan, Türk hekimlerin doktorluğa
uzana süreçte çok sıkı bir eğitim
ve öğrenme sürecinden geçtiğine
dikkat çekti. Op. Dr. Onur Oğan,
şu ifadelere yer verdi: "Türk he-
kimleri ve Türkiye’de yetişen sağlık
personeli oldukça kaliteli bir yapıya
sahip. Aynı zamanda Türkiye’de
çok sıkı bir eğitim ve öğrenme sü-
recinden geçildiği için, hekimler
çok fazla pratik yapma olanağı
buluyor. Sağlık personellerinde ise;
dünya standartlarının oldukça üs-
tünde bilgiler ekleniyor. Pandemi
bunun en büyük örneğidir. Birçok
Avrupa ülkesinde ve Amerika'da
pandemi döneminde sağlık sistemi
tökezlerken; Türkiye'deki sağlık
personeli, bu durumu normal bir
şekilde karşılayabildi. Üstelik he-

kimlerimiz cerrahi branşlarda da
oldukça kalifiye."

Birçok ülkede cerrahi branşlarda
çok fazla sayıda eğitim veren Türk
hekimin mevcut olduğunu söyleyen
Op. Dr. Onur Oğan, yurt dışındaki
hekimlerin Türk hekimlerden ders
almak için Türkiye’ye geldiğini söy-
ledi. Op. Dr. Onur Oğan, "Türk
hekimlerinin gücü tüm dünyayı
sarmış durumda. Hekimlerimiz
dünya genelinde verdiği eğitim ve
seminerlerin yanı sıra Türkiye’de
yaptıkları ameliyatlarda yurt dı-
şından pek çok hekimi ülkemize
getirerek ders veriyor. Bizler de
benzer misyonları üstleniyoruz. Bu
vesileyle sağlık sektöründe oldukça
iyi bir noktada ve bir cazibe merkezi
haline geldiğimizi söylemek isterim"
diyerek Türkiye’nin ve Türk he-
kimlerinin dünyadaki önemine dik-
kati çekti.  Türkiye’de, özellikle de
Antalya’nın sağlık turizmindeki ye-
rine vurgu yapan Op. Dr. Onur
Oğan, Antalya’nın sağlık turizminde
de başkent olduğunun altını çizdi.
Op. Dr. Onur Oğan, "Antalya'nın
sağlık turizmindeki yeri artık tüm
dünya tarafından bilinen bir gerçek.
Antalya, dünyanın dört bir yanın-
dan gelen turisti ağırladığı gibi,
artık özellikli olarak sağlık turizmi
için gelen hastalara da ev sahipliği
yapıyor." dedi. lANTALYA-İHA

skişehir'de Ana-
dolu Üniversitesi
Özel Yetenekliler

Eğitim Programı'nda yüksek li-
sansını tamamlamasının ardın-
dan bu alanda uzmanlaşan sınıf
öğretmeni Osman Sıtkı Mert,
görev yaptığı okulda 160 üstün
yetenekli öğrenciyi yetiştirerek
eğitim hayatlarına değer kattı.
Öğretmenlik mesleğine 2008
yılında başlayan Mert, 2011'de
Anadolu Üniversitesinin Özel
Yetenekliler Eğitim Progra-
mı'nda yüksek lisansını bitirdi.
Üstün yetenekli öğrencilerin
eğitimi konusunda uzmanlaşan
Mert, Nisan 2015'te Tepebaşı
Kaymakamlığı ile Anadolu Üni-
versitesi arasında imzalanan
protokol kapsamında hayata
geçirilen Üstün Yetenekli Ço-
cukların Eğitimi Projesi'nin (ÜY-
ÇEP) yürütücülüğüne getirildi.

Ticaret Borsası İlkokulunda
görevini sürdüren 40 yaşındaki
Mert, Anadolu Üniversitesinin
özel yetenekli ve diğer öğrenci-
lerin bilişsel düzeyleri ile profil-
lerinin belirlenmesi için gelişti-
rilen "Anadolu Sak Zeka
Ölçeği"ni uygulaması sonucu 10
eğitim öğretim yılında 4 bin
250 öğrenci arasından üstün
yetenekli 225 çocuğu belirledi.
Milli Eğitim Bakanlığı müfre-
datının yanı sıra zenginleştirilmiş
ve farklılaştırılmış uygulamalar
yapan, öğrencilerinin "hayatta
kalma becerileri, doğada mate-
matik ve doğada fen" gibi eği-
timler almasını sağlayan Mert,
bilim ve deney merkezlerindeki
atölyelerde öğrencilerini ödüllü
yarışmalara hazırlıyor. Dokuz
yıllık süreçte bu öğrencilerden
160'ı mezun olup eğitim haya-
tına devam etti. Bakanlık tara-
fından 2021 ve 2023'te "Yılın

Fark Yaratan Öğretmeni" seçilen
Mert, Uluslararası Dubai Eğitim
Zirvesi'nde "En Başarılı Özel Eği-
tim Öğretmeni Ödülü"ne layık
görüldü. Mert, İngiltere'nin Cam-
bridge Üniversitesi tarafından
141 ülkeden 14 bin 800 öğret-
men arasında düzenlenen "Özel
Öğretmen Ödülleri"ne yaptığı
başvuruyla Avrupa'da ilk 10 öğ-
retmen arasına girdi. ÜYÇEP
kapsamında yetiştirdiği öğren-
cilerle katıldığı atölyeyeler, ya-
rışmalar ve elde ettikleri başa-
rıları içeren dosya hazırlayan
Mert, İngiltere merkezli Varkey
Vakfı tarafından verilen "Global
Teacher Prize-Küresel Öğretmen
Ödülü"ne başvuru yapıp, ka-
zanmayı planladığı ödülle ça-
lışmalarını taçlandırmak istiyor.
"Her yıl programa
10-12 öğrenci
dahil oluyor"

Öğretmen Osman Sıtkı Mert,
AA muhabirine, 16 senelik öğ-

retmenlik yaşamının son 10
yılında Ticaret Borsası İlkoku-
lunda özel yetenekli çocukların
eğitimiyle ilgilendiğini söyledi.
Anadolu Üniversitesinin Özel
Yetenekliler Eğitim Progra-
mı'nda yüksek lisans yaptığını
belirten Mert, "Anadolu Sak
Zeka Ölçeği çalışmalarında
okulumuzda proje yürütücüsü
olarak görevlendirildim. Şu
anda okulumuzda üstün yete-
nekli olarak belirlenen 65 öğ-
renciyle çalışıyorum, 160 üstün
yetenekli öğrenci de mezun
oldu." dedi. Mert, öğrencilerinin
her ay farklı eğitimcilerle "or-
man okulu" adı altında verilen
eğitimlere katılarak, hayatta
kalma becerileri, doğada ma-
tematik ve doğada fen gibi
programlarda yer aldığını ifade
etti. Bilim ve deney merkezle-
riyle işbirliği yaptıklarını kay-
deden Mert, "Çeşitli atölyeler
tasarlıyoruz. Okulumuzda farklı
konularda 68 atölye uyguladık.

Öğrencilerimle katıldığım çeşitli
bilim yarışmalarından dereceler
elde ettik. Okulumuza kayıt
yaptıran bütün birinci sınıf öğ-
rencilerine ailelerinden izin
alarak zeka ölçeğini uygulu-
yoruz. Her yıl programa 10-
12 öğrenci dahil oluyor." diye
konuştu. ÜYÇEP programını
tamamlayarak ilkokuldan me-
zun olan çocukların, Ticaret
Borsası İlkokulu ile aralarında
protokol bulunan benzer prog-
ramların yürütüldüğü orta-
okullara yönlendirildiğini an-
latan Mert, ayrıca öğrencilerin
sonraki süreçlerde T3 Vakfı,
Deneyap Atölyeleri ile Anadolu
Üniversitesi Üstün Yetenekliler
Eğitimi Uygulama ve Araştırma
Merkezi programlarına katılma
imkanına sahip olduğunu dile
getirdi. Mert, yürüttüğü çalış-
malar sonucu iki kez "Yılın
Fark Yaratan Öğretmeni" se-
çildiğini, 2023'ün başında "Kü-
resel Eğitim Ödülü"nü kazan-

dığını belirtti. Öğrencileriyle
yaptığı atölyeler, projeler, ça-
lışmalar ile yarışmalardan elde
ettikleri ödüller raporlayıp gön-
derdiği Cambridge Üniversi-
tesinin uzman jürisinin değer-
lendirmesi sonucunda Avru-
pa'da ilk 10 öğretmen arasına
girdiğini dile getiren Mert, "Var-
key Vakfı tarafından verilen ve
'Eğitimin Nobel'i' olarak nite-
lendirilen 'Global Teacher Pri-
ze-Küresel Öğretmen Ödülü'
için özel yetenekli öğrencilerin
eğitimi için yaptığım çalış-
malarla bu yıl başvuru yapa-
cağım. O ödülü de kazanarak
mesleki çalışmalarımı taçlan-
dırmak istiyorum." ifadesini
kullandı. Osman Sıtkı Mert,
kazandığı ödüllerin mesleki
gelişimi ve kariyerine katkı
sağlanmasının yanı sıra özel
yetenekli öğrenciler konusun-
da dikkati çekmesi bakımın-
dan önemli olduğunu sözle-
rine ekledi. lESKİŞEHİR-AA

E

Tıp ve diş hekimliği
uzmanlık eğitimine
ilişkin taslak müfredat
erişime açıldı

Eskişehir'de özel yetenekli öğrencilerin eğitimine yönelik çalışmalarıyla yurt içi ve yurt dışında ödüller kazanan Üs-
tün Yetenekli Çocukların Eğitimi Projesi Yürütücüsü Osman Sıtkı Mert, 65 öğrenciyle çalışmalarına devam ediyor.

Sağlık Bakanı Fahrettin Koca, tıp ve
diş hekimliği uzmanlık eğitimine
ilişkin taslak müfredatın erişime açıl-
dığını bildirdi. Koca, sosyal medya
hesabından yaptığı paylaşımda, şu
ifadeleri kullandı: "Tıpta Uzmanlık
Kurulumuz tarafından, bilimsel ve
teknolojik ilerlemeler ışığında, ön
kabul süreci tamamlanan tıp ve diş
hekimliğindeki 95 uzmanlık dalına
ilişkin taslak müfredatlar bugün
'http://tuk.saglik.gov.tr' adresinden
erişime açıldı. Öneri ve itirazlar, 6
Mayıs - 6 Haziran arasında online
başvuru formu aracılığıyla alınacak.
Katkıları bekliyoruz."
Sağlık Bakanlığı 
Tıpta Uzmanlık
Kurulu açıklaması

Sağlık Bakanlığı Tıpta Uzmanlık
Kurulunun internet sitesinde yer
alan duyuruda da Tıpta ve Diş He-
kimliğinde Uzmanlık Eğitimi Yönet-
meliği uyarınca uzmanlık dallarına
ait uzmanlık eğitimi çekirdek müf-
redatlarının Tıpta Uzmanlık Kuru-
lunca belirlenerek ilan edildiği be-
lirtildi. Bu kapsamda mevcut uz-
manlık eğitimi çekirdek müfredat-
larının uzmanlık dallarındaki bilimsel
ve teknolojik ilerlemeler göz önünde
bulundurularak güncellenmesi ihti-
yacının ortaya çıktığı aktarılan açık-
lamada, 9 Mart 2022 tarihli ve 2061
sayılı TUK Kararı ile tüm müfredat
taslaklarının ilgili Tıpta Uzmanlık
Kurulu Müfredat Oluşturma ve Stan-
dart Belirleme Sistemi (TUKMOS)
komisyonları tarafından öneri ma-
hiyetinde hazırlanarak Tıpta Uzmanlık
Kuruluna sunulmasına karar verildiği
ve buna yönelik çalışmaların başla-
tıldığı hatırlatıldı. lANKARA-AA

Ödüllü sınıfı öğretmeni 2015’ten bu yana
üstün yetenekli 160 öğrenciyi yetiştirdi
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MERHABA
Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mehmet
Fatih Kacır,  sosyal medya hesa-
bından yaptığı paylaşımda, yarın-
ların mimarı Milli Teknoloji Ham-
lesi'nin neferleri olan gençleri, Tür-
kiye'nin ve insanlığın geleceği için
düşünmeye, icat etmeye ve üret-
meye teşvik ettiklerini ifade etti.
Söz konusu yarışmayı da bu amaçla
hayata geçirdiklerini belirten Kacır,
"Patentle Türkiye - Üniversiteler
Patent Yarışması'nın 4’üncüsü için
başvurular 1 Mayıs 2024 günü
başlıyor. 'Bir buluşum var' diyen,
ön lisans, lisans ve lisansüstü öğ-

rencilerimizi bu yarışmaya katıl-
maya davet ediyoruz." ifadelerini
kullandı. Paylaşımda yarışmaya
ilişkin bilgilere de yer verildi. Bu
kapsamda, yarışmada, 1'inciye 100,
2'nciye 80, 3'üncüye 60, 4 ile 6
arasına girene 50, 7 ile 10 arasına
girene 40, 11 ile 20 arasına girene
de 30 bin lira ödül verilecek. Ya-
rışmaya katılmak isteyen üniversite
öğrencilerinin, TÜRKPATENT in-
ternet sitesi üzerinden Elektronik
Başvuru Sistemi - EPATS'a e-devlet
şifresiyle patent başvurusu yapması
gerekiyor. lANKARA-AA

Diyanet İşleri Başkanlığı Hac
ve Umre Hizmetleri Genel
Müdürü Remzi Bircan, va-
tandaşlardan seyahat vizesi,
işçi vizesi veya ticari vizeyle
hacca götürme vaadinde bu-
lunanlara itibar etmemelerini
istediklerini bildirdi. Bircan,
dünya genelinde yaklaşık 50
milyon kişinin hac için sıra
beklediğini ifade etti. Suudi
Arabistan'ın Müslüman ülke-
lerin binde 1'i oranında her
ülkeye kota tahsis ettiğini ak-
taran Bircan, Türkiye'nin de
85 bin civarında kotası bu-
lunduğuna dikkati çekti. Bir-
can, bu kotanın yüzde 60'ının
Diyanet İşleri Başkanlığı or-
ganizasyonu tarafından kul-
lanıldığını, yüzde 40'ının ise
başkanlıkla sözleşme imza-
layan şirketler vasıtasıyla kul-
lanıldığını söyledi. Türkiye'den
hacca gitmek için çok fazla
başvuru bulunduğunu anlatan

Bircan, şöyle devam etti: "Yak-
laşık 2,5 milyon vatandaşımız
hacca gitmek için kayıtlarını
yaptırdı, isimlerinin kurada
çıkmasını bekliyor. Geçen sene
ve bu sene Suudi Arabistan'ın
2030 vizyonu çerçevesinde
ülkeye turistin daha fazla gel-
mesi ve ülkedeki ticaret hac-
minin genişlemesi için seyahat
vizesi, ticari vize, işçi vizesi
ve buna benzer bir takım vi-
zeler adı altında dünyanın
değişik yerlerinden Riyad'a,
Mekke-i Mükerreme'ye, Me-
dine-i Münevvere'ye insanlar
gelmektedir. Fakat bu vizelerle
son yıllarda hac yapma ta-
lepleri artmaktadır." Mekke'ye
hac mevsimi dışında seyahat
ve işçi vizeleriyle gidebilece-
ğine işaret eden Bircan, fakat
hac mevsiminde bu vizelerin
insanlara hac ibadeti yapma-
larına asla izin vermediğini
bildirdi. lANKARA-AA

İstanbul’a su sağlayan barajlardaki
doluluk geçen yıla göre yüzde 70 arttı

Diyanetten kutsal topraklara
gideceklere ‘Hac vizesi alın’ uyarısı

Kış ve ilkbahar mevsimlerindeki
yağışların ardından İstanbul'a su
sağlayan barajlardaki doluluk
oranı geçen yılın aynı dönemine
göre yüzde 70 artarak yüzde
82,81 olarak kayıtlara geçti. İs-
tanbul Su ve Kanalizasyon İdaresi
(İSKİ) verilerine göre, geçen yıl
1 Mayıs'ta yüzde 48,71 olan ba-
rajlardaki doluluk oranı, bu yıl
son dönemde artan yağışların
etkisiyle yükselişe geçti. Buna
göre, barajlardaki doluluk geçen
yılın aynı dönemine göre yüzde
70 artış göstererek, bugün itiba-
rıyla yüzde 82,81 ölçüldü. Su
miktarı Istrancalar'da yüzde
73,83, Terkos'ta yüzde 91,87,
Sazlıdere'de yüzde 61,77, Ali-
bey'de yüzde 64,13, Büyükçek-
mece'de yüzde 77,72, Ömerli'de
yüzde 92,15, Darlık'ta yüzde
83,05, Elmalı'da yüzde 88,29,
Pabuçdere'de yüzde 76,78 ve
Kazandere'de yüzde 78,34 olarak
ölçüldü. Kente su sağlayan ve
azami 868 milyon 683 bin met-

reküp biriktirme hacmine sahip
baraj ve göletlerdeki su miktarı
ise 719 milyon 33 bin metreküp
seviyesinde bulunuyor. İSKİ ista-
tistiklerine göre, 1 Mayıs tarihli
baraj doluluk oranları 2016'da
yüzde 84,02, 2017'de yüzde
86,58, 2018'de yüzde 88,58,
2019'da yüzde 91,07, 2020'de
yüzde 68,57, 2021'de yüzde
80,64, 2022'de yüzde 87,69,
2023'te yüzde 48,71, bugünkü
oran yüzde 82,81 olarak kayıt-
lara geçti. Melen ve Yeşilçay'dan
bu yıl 215,22 milyon metreküp
su alındı. İçme suyu arıtma tes-
islerinden bu yıl kente verilen
su miktarı ise 359 milyon 85
bin metreküp olarak hesaplandı.
İstanbul Üniversitesi Su Bilimleri
Fakültesi Deniz ve İçsu Kaynak-
ları Yönetimi Bölümü Öğretim
Üyesi Prof. Dr. Meriç Albay, İs-
tanbul'un büyük bir şehir oldu-
ğunu, kentte günde 3 milyon
metreküpün üzerinde su tüketil-
diğini söyledi. lİSTANBUL-AA
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ğır iş kollarından in-
şaat sektöründe
emek harcayan iş-

çiler, yazın 50 dereceyi aşan sı-
caklarda, kışın ise aşırı soğuk
havalarda beden gücüyle çalışı-
yor. Kimi evinden, kimi şantiye
yatakhanesinden gelerek sabahın
erken saatlerinde mesaiye baş-
layan işçiler yelek, baret ve eldi-
venlerini giydikten sonra çalışa-
cağı alana geçiyor. Demir döşeyip
beton dökülecek kalıpları hazır-
layan işçiler, mola saatinde göl-
geye sığındıklarında ortaya atış-
tırmalıklar çıkıyor. Sıcak hava-
larda ferahlamak için soğuk içe-
cekler içmeyi tercih eden işçiler,
mesaileri süresince inşaat mü-
hendisi olan şantiye şeflerinin
kontrolünde günlük işlerini ta-
mamlayıp, dinlenmeye çekiliyor.
Tüm gününü bir kabin içinde
geçiren vinç operatörü ise di-
ğerlerinden ayırt edilebilmesi
için yeşil renk baret ve yelek
giyen işçiyle telsizden haberle-
şerek, ağır nesneleri bir yerden
başka yere taşıyor. Vinç opera-
törü, sabah erkenden yiyecek ve
içeceklerini yanına alarak, uzun
ve dik bir merdiven yolculuğuyla
ulaştığı kuleden ancak mesai bi-
timinde iniyor.
"Aldığım paradan
gayet memnunum"

Şantiyede kalıpçı olarak çalışan
Yüksel Aydın, mola sırasında ya-

pılan sohbette, 18 yıl önce arka-
daşları vasıtasıyla inşaat sektörüne
girdiğini, şantiyedeki kalıpçıların
çoğunun kendisi gibi Ordulu ol-
duğunu söyledi. Çevresinde "Yıl-
larca okuduk ama bir inşaat işçisi
bizden daha çok kazanıyor" şek-
linde eleştiri duyduğunu aktaran
Aydın, "Adam 7-8 yıl, 20 yıl oku-
muş, üniversite bitirmiş, bir pla-
zada masa başında çalışıyor ama
benim yaptığım işi yapmıyor bu-
rada. Ben bedenen çalışıyorum.
Bu işin hayati riskleri de var, yo-
ruculuğu da. Ben aldığım paradan
gayet memnunum şu an. Maddi
açıdan bakınca, 'İyi ki bu işteyim'
diyorum. Ama geçmişe dönebil-
sem, mesleğimin riskleri nede-
niyle başka işler yapmak isterdim.
Böyle riskli bir iş yapmak iste-
mezdim." dedi. Tamamladıkları
projelerin önünden geçerken
mutlu olduğunu söyleyen Aydın,
çalıştıkları projeyi yetiştirmek
için 1 Mayıs'ta da mesai yapaca-

ğını kaydetti. Arkadaşlarına şarkı
söyleyerek ortamı neşelendiren
kalıpçılarından Yusuf Buzlu, şarkı
söylemenin odaklanarak çalış-
malarına yardımcı olduğunu, bu
şekilde kendilerini motive ettik-
lerini ifade etti. İnşaat işçilerinin
yüksek maaş aldığı yönündeki
eleştirilere ilişkin Buzlu, "Biz biraz
riskli işte çalıştığımız için bunun
getirisi güzel oluyor. Sürekli aynı
işleri yaptığımız için beden gücü
anlamında da yoruluyoruz." diye
konuştu. Molalarda arkadaşlarıyla
maddi konular, ileriye dönük
planlar ve hayalleriyle ilgili sohbet
ettiklerini aktaran Buzlu, haya-
linin memleketindeki yaylada
kendisine özel bungalov ev yap-
mak olduğunu dile getirdi.
"Artık herkes Türkiye'de
çalışmak istiyor"

İnşaat ustası Mehmet Kara da
haftada bir gün Tekirdağ'da ya-
şayan ailesini ziyarete gittiğini

anlattı. Kara, 1 Mayıs'ı bayram
olarak görmediğini, bu nedenle
kutlamayacağını söyledi. İnşaat
işçileri için yurt dışında çalışmanın
pandemiden önce cazip görül-
düğünü belirten Kara, "Pande-
miden sonra Türkiye'de bir atılım
başladı. Özellikle şu an yaz se-
zonunda bu daha çok kendini
göstermeye başladı. Artık herkes
yurt dışında değil de Türkiye'de
çalışmak istiyor. Sadece kalıp,
demir değil, sıva, duvar gibi bö-
lümlerde çalışmaya adam bulu-
namıyor. Aslında cazip ve kazancı
da iyi bir meslek ama herkes
daha çok kolay işlere yöneliyor.
Bu iş biraz bedensel olduğu için
herkes buna gelmek istemiyor."
dedi. Şantiyede sorumlu kalıpçı
olarak görev yapan Musa Sarı
da haftada bir gün ailesini görmek
ve kıyafetlerini yıkatmak için Te-
kirdağ'daki evine gittiğini belirtti.
Üniversite mezunu şantiye şefleri
35-40 bin lira civarında kazanır-
ken, yeni başlayan bir inşaat iş-
çisinin 40 bin lira kazandığına
dikkati çeken Sarı, "Üniversite
okumak, tahsilli olmak tabii güzel
bir şey ama Türkiye'de kıymeti
yok. İnşaat sektörü güzel para
kazandırıyor." ifadelerini kullandı.
Şantiyede vinç operatörüyle ile-
tişim kuran üç kişiden biri olduğu
için yeşil baret takan 30 yaşındaki
Özkan Yeniyol da 18 yaşından
bu yana sektörde olduğunu dile
getirdi. lİSTANBUL-AA
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İnşaat işçileri artık yurt dışı yerine
Türkiye’de çalışmayı tercih ediyor
Türkiye'de inşaat sektöründe son yıllarda yaşanan gelişmelerle daha yüksek maaş alır
hale gelen inşaat işçileri artık yurt dışında değil, Türkiye'de çalışmayı tercih ediyor.

1 Mayıs 2024 Çarşamba. Hafta or-
tasında bir resmî tatil günü. Cibalili
Deniz Taciri Mehmet Bey her za-
manki gibi güne Söğütlüçeşme Ca-
mii müezzininin sabâ makamında
okuduğu ezanla başladı. İlk gün
ışığı camla selâmlaştıktan sonra
sade kahvesini yudumlamak üzere
Esat Işık Caddesi üzerindeki evinin
balkonundaki sallanan koltuğa otur-
duğunda Kalamış’ta yatları ve yat-
ların ötesinde, berisinde yelken ya-
pan çocukları gördü…

“Kendi kendine hey gidi günler,
1 Mayıs İşçi ve Emekçi’nin Bayra-
mı” cümlesini kurduktan sonra
evinin salonunda taş plakta çal-
makta olan Esengül’ün kadife sesini
işitti. İçinden sadece hüzün ve
arabesk geçen Türk filmleri kur-
gularında olduğu gibi hayatını
hızlı yaşayan ve genç yaşta ölen
Esengül’ün (Esen Agan 1954-1979)
ölümünden üç yıl sonra yayınlanan
bir plaktı uzançalardaki. Deniz Ta-
ciri, Moda burnundaki yelkencileri
kendi halleri üzerine merfu bırak-
tığı esnada kırk yıllık hatırı olan
kahvesini de bitirmişti. 

Balkonun kapısını usulca ka-
pattıktan sonra sesin geldiği
uzunçaların yanındaki bor-
do renkli berjere kuruldu!
Çocukluk ve gençlik dö-
nemindeki evlerinin he-
men yakınlarındaki Un-
kapanı Plakçılar Çarşı-
sı’ndan kaç plak satın al-
dığını o da bilmiyordu. Her
neyse, Taç Plakçılık’tan  1981
yılında satın aldığı Esengül/Son
Hatıram Full Albümü’nü dinmeye
devam etti:

Seni nerden nasıl sevdim
Şu kalbime nasil girdin
Sakon sorma dertlerimi
Hiç bitmeyen kederimi

Uçan giden gençliğimi
Bana sorma bana sorma
Ağaran şu saçlarımı
Bana sorma bana sorma
(…)
Deniz Taciri Mehmet Bey sol

elini ağaran saçlarına koyduktan
sonra yaşıtı Esengül’ün şarkıların-
dan ilhamla uzak deniz seferle-
rinden birinde Güney Amerika li-
manlarından satın aldığı büyük
denizci defterine el yazısıyla böylesi
diyalogları kaleme aldı:

“Esengül... 
Nelerimiz 
Varmış bizim
O yıllarda
Aklım bi karış havada
Havaiyiz yani!
Meğer,
Mahallemiz 
Haliç kıyılarımız…
Semtlerin Petrusuymuş!
Gecen gün; yazıştık
Nurullah ile,
Ucla’da sosyoloji masterı yapan

arkadaşım…
:-Abi sen mahallenin kıymetini

bilmiyorsun?
:-Nerden çıktı şimdi?
:-jazzın Amerika’ya etkilerini

çalışıyoruz. Bak ‘Octav’ın kralı
senin semtindeymiş! 

:-Nasıl yani Nurullah?
:-Abi, Eengül diye biri var mıydı

sizin oralarda?
:-He vardı, az önce onu dinli-

yordum, n’olcak! Arabesk şarkı-
cıydı

:-Bak biz şimdi Amerika’da ders-
te onu çalışıyoruz. Hocamız onun
ses rengi için “Missisipi’nin ilk
bluzzcuları ile aynıdır” cümlesini
kuruyor. 

:-Kafa açıyorsun! Ucla’da ha..
Hadi ordan…

(…)
Vayy be… 
O bir Balkan Muhaciri. Müba-

delede semtimize göçmüşler. Sem-
timize, Haliç kıyılarına… 

Roma’dan (um) yadigâr deniz
tüccarlarının ihtişamlı konaklarının
yamaç fenerine, hemen omuzba-
şında Sefaradların gettosu Balat’a.
Balat ki; Millî Sinema’nın tahta
kilise koltuklarını temizlediğimiz

ve antraklarında Olimpos gazoz
satmışlığımız vardır…

(…)
Ve Fatih dönemimiz. Tillo’nun

âlim Araplarının esrarkeş dubaracı
torunlarının, torunlarının çocuk-
larının dolaştığı sokaklar… Haliyle
en son bizim Rize-Trabzon… Ve
İnebolulu büyük dedem mavna-
cılar… Ve dahi Çorlu, Burgaz,
Hayrabol! Yani demen o ki her
çeşit inmiş konmuş mescidler ve
kahveler yatağındayız!

(…)
Tekrar Esengül’e gelelim. Henüz

taze, 15-16 yaşlarındı. Okul hevesi
yok. Çeşmede, kapı önünde dilinde
hep bir şarkı!

(…)
O, adeta bir “arda!” Büyük ye-

tenek. Daha çocuk yaşta mahallede
söylüyor; hem de ne 

Söylüyor! Olur şey değil.
Yetim kızımız annesinin teşvi-

kiyle düğünlerde başlıyor şarkıcı-
lığa. Annesi geçim derdinde.   

Ve kısa sürede keşfediliyor! Ve
dahi çakallar üşüşüyor başına! Ka-
patıyorlar kızcağızı, onsan sonra

“Gelsin 45’likler!
45’likleri milyonlar sa-

tıyor Esengül’ün.
Esengül az önce earz

etitğimiz gibi, hızlı, fır-
tınalı yaşıyor maalesef.
Kısacık ömründe oraya
buraya her rüzgâra ka-

pılıp savruluyor!
Stardust’a çıkıyor me-

sela!
Kolay değil. Gacısı nüfuzlu,

ayarlıyor! Amma... Kader bir yan-
dan ağını örüyor!

Oflu İsmail çıkageliyor bir gece
kulübe. İstediği şarkısı peçeteye
yazıp yolluyor. Üç dakika geçtikten
sonra da gece kulübünü bir sarhoş
nârâsı kaplıyor: Oku!!! Esen önce
sevgilisi, İstanbulspor’un ve Be-
şiktaş’ın futbolcusu Tayfun’a (Kal-
kavan) bakıyor, “okuma” mesa-
jından sonra bu kez Oflu’nun
14’lüsü konuşmaya başlıyor!

(…)
Altın plak rekoru halen onun-

dur: Taht kurmuşsun kalbime.
Esengül şarkılarında ezik ve

hüzünlüdür, mahzundur. Derin
hancereli arabesk söyledi hep.

(…)
Bu âlemin bir diğer yetimi kahır

bülbülü Bergen’di.
Bergen’deki  ses ahengi bir tık

daha diktir. Daha delikanlıdır belki.
Kafa tutar alayına!

(…)
Her iki kızımız da iç âlemlerinin

derinliklerinde babasızlığın onlara
çocukluğunda yüklediği travmayı
yaşamış ve bunun kederini hay-
kırmıştır kısacık ömürlerinde.

haykırırlar adeta…
(…)
Cibali’de, kıyılarda, kadim Roma

kalıntılarının taşlarında, şehrin rıh-
tımlarında çocukluk yıllarımızda bir
ömür. Haliç ve köşe başı hemen
her yer bir mektep bize çok şükür.”

Çocukluk yıllarından beri altının
teriyle geçinen Deniz Taciri’nin
dudaklarından bir kez daha, bu
kez belli belirsiz bir edayla “Bugün
1 Mayıs, İşçinin ve Emekçinin Bay-
ramı” dedikten sonra gözlerini Dr.
Zübeyde Cihan Özsayınar’ın sosyal
medya paylaşımındaki celî ta’lik
kalem güzeline mıhladı: El-kâsibu
Habibullah/Rızkı için çalışan Al-
lah’ın sevdiği kuludur.” 

Cibali çocuğu Deniz Taciri, Sami
Efendi’nin, ötelere, ötelerin ötesine
su gibi akıp giden yazısında “be”nin
keşîdesîni incelerken Söğütlüçeşme
Camii imamının sabah namazının
ikinci rek’akında okuduğu Zümer
Suûresi’nin 53’üncü âyet-i keri-
mesinin meâlini düşünüyor: “Ey
kendilerinin aleyhine aşırı giden
kullarım! Allah’ın rahmetinden
ümidinizi kesmeyin. Şüphesiz Al-
lah, bütün günahları affeder. Çünkü
O, çok bağışlayandır, çok merhamet
edendir.”

İbrahim Ethem Gören
01.05.2024 Yazı No: 586

Bir 1 Mayıs hikâyesi!

“Patentle Türkiye - Üniversiteler Patent Yarışması”nın başvuruları başlıyor
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Dünya Dans Günü’nde
farklı kültürlerden
renkli gösteriler
UFUK AKYILDIZ
Dünya Dans Günü dolayısıyla
Büyükçekmece Belediyesi renkli
dans gösterilenin ve farklı dans
kültürlerinin bir araya geldiği
etkinlik düzenledi. Etkinliğe ka-
tılan toplulukların sunduğu dans
şovları büyük beğeni topladı.
Mimaroba Büyük Atatürk Par-
kı’nda düzenlenen etkinliğe ilgi
ve katılım yoğun olurken farklı
kültürlerden danslar öğrenen
vatandaşlar hem Dünya Dans
Günü’nü kutladı hem de unu-
tulmaz bir gün yaşadı. Ortaya
çıkan renkli gösteriler ise izle-
yenleri hayran bıraktı. Hareketin
ve müziğin harmonisiyle oluşan
dans sanatı, 1982 yılından bu
yana her yıl kutlanıyor. Büyük-
çekmece’de de Dünya Dans
Günü kapsamında düzenlenen
etkinlikte Zumba, İzmir Zeybek,
Modern Dans, Flaminko gibi
dans gösterilerinin yanı sıra Sir-
taki, Roman Dansları ve farklı
dans branşlarında workshop dü-
zenlendi. Etkinlikte renkli dans
gösteriyle muhteşem şovlar ya-
pan Sırbistan’ın Belgrad kentin-
den ‘’Sveti Sava’’ dans grubu ve
Bulgaristan’ın Pernik kentinden
‘’Gravo’’ dans grubu izleyenleri
hayran bıraktı. Gün boyu devam
eden etkinliklere katılan Büyük-
çekmeceliler bir yandan dans
ve müziğin ahengine kendilerini
kaptırırken bir yandan da farklı
kültürlerin danslarını renkli dans
gösterilerini tanıma fırsatı bul-
dular. Etkinliğin sonunda Bü-
yükçekmece Belediye Başkanı
Dr. Hasan Akgün adına Büyük-
çekmece Belediyesi Koordinatörü
Gürhan Ozanoğlu tarafından
yurt dışından katılan gruplara
çiçek ve plaket takdim edildi.

Arnavutköy Belediyesi, il-
çede yaşayan çölyak has-
talarına destek olmak
amacıyla glutensiz gıda
kolisi hazırladı. Arnavut-
köy Sosyal Yardımlaşma
Merkezi (ASYAM) aracı-
lığıyla dağıtımı yapılarak
bu tür sosyal yardımlara
devam edileceği bildirildi. Çölyak
hastalığı, ince bağırsağın glüten
adlı proteine karşı ömür boyu
süren ve kronikleşen alerji du-
rumu olarak biliniyor. Bu has-
talıkla mücadele eden bireyler,
glüten içeren tahılları tükettik-
lerinde sindirim sorunlarıyla
karşılaşabiliyorlar ve bu durum
çeşitli sağlık sorunlarına yol aça-
biliyor. Arnavutköy Belediyesi
ise çölyak hastalarına destek ol-
mak ve farkındalık oluşturmak
amacıyla önemli bir adım attı.
Arnavutköy Sosyal Yardımlaşma
Merkezi (ASYAM) aracılığıyla

ilçede ikamet eden çölyak
hastalarına ulaştırılmak
üzere glütensiz gıda ko-
lileri hazırladı. Bu koli-
lerde, çölyak hastalarının
güvenle tüketebileceği
glütensiz ürünler bulu-
nuyor. Makarna, bulgur,
pirinç, un, tarhana çor-

bası, irmik, mısır gevreği, çiko-
lata, kurabiye gibi ürünler yer
alıyor. Çölyak hastaları bu sa-
yede, sağlıklı bir şekilde besle-
nebilecekleri glütensiz gıdalara
kolayca erişim sağlayabiliyor.
Arnavutköy Belediye Başkanı
Mustafa Candaroğlu, glütensiz
gıda kolilerinin dağıtımıyla il-
gili yaptığı açıklamada, çölyak
hastalarının yaşadığı zorluk-
lara dikkat çekerek, belediye
olarak onlara destek olmanın
önemini vurguladı. Ayrıca, bu
tür sosyal yardımların devam
edeceğini de belirtti.

Zeytinburnu Belediye-
si tarafından her yıl
baharın gelmesiyle

gelenekselleşen  "Bo-
ğaz Gezileri" başlıyor.

İlçede ikamet eden
vatandaşlara özel

olarak ücretsiz dü-
zenlenen gezilerde si-

mit, çay ve kahve ik-
ramı da yapılıyor.  Yo-

ğun ilgi gören gezi
rehber eşliğinde 3

saat süreyle boğazın
birbirinden güzel me-
kanlarını görme fırsa-

tı sunuyor.
Bahar aylarının gel-
mesiyle birlikte Zey-
tinburnu Belediye-
si’nin ilçe halkı için
düzenlediği ücretsiz
Boğaz Gezileri ye-
niden başlıyor. 4 Ma-
yıs Cumartesi günü
saat 13.30 başlayacak ilk
tekne turunda, Zeytinbur-
nulu vatandaşlar İstanbul
Boğazı’nın tüm güzelliklerini
Rehber Dr. Salim Aydın eşli-
ğinde gezecek. Yaklaşık 3
saat sürecek gezi süresince
vatandaşlara simit, çay ve
kahve ikramı da yapılacak.
29 Haziran 2024 tarihine
kadar Cumartesi, Pazar gün-
leri düzenlenecek tekne tur-

larının güzergâhları ise şu
şekilde olacak: Eminönü,
Dolmabahçe, Çırağan, Orta-
köy, Kuruçeşme, Bebek, Emir-
gan, İstinye, Tarabya, Bü-
yükdere, Rumeli Kavağı, Çu-
buklu, Kanlıca, Anadolu Hi-

sarı, Küçüksu, Kandilli, Çen-
gelköy ve Beylerbeyi.
ZEYPORT Limanı’na
servis hizmeti

Tekne turuna katılacak mi-
safirler için 12.30 – 13.00’da

Zeytinburnu 15 Temmuz De-
mokrasi Meydanı’ndan ZEY-
PORT Limanı’na; 16.00–
16.30’de ise ZEYPORT Lima-
nı’ndan Zeytinburnu 15 Tem-
muz Demokrasi Meydanı’na
servis hizmeti sağlanacak.
Ayrıca limana araçlarıyla gel-
mek isteyen misafirler için
otopark imkânı da sunuluyor.
Boğaz Gezisi’ne katılmak is-
teyen vatandaşlar; zeytin-
burnu.istanbul adresi üze-
rinden ya da 444 1984 Çö-
züm Merkezi’ni arayarak baş-
vuruda bulunabiliyorlar.

VECHEDDİN ARVAS
Kâğıthane Belediyesi'nin hayata
geçirdiği iş arayan vatandaşlar
ile işverenleri bir araya getiren
İstihdam Hizmet Merkezi saye-
sinde ilçede son beş yılda yaklaşık
3 bine yakın kişi iş sahibi olarak
istihdam edildi. Kâğıthane’de iş
arayan vatandaşlar ile işverenleri
bir araya getiren İstihdam Hizmet
Merkezi, son beş yılda 3 bine
yakın vatandaşı iş sahibi yaptı.
İstihdam Hizmet Merkezi saye-

sinde vatandaşlar kapı kapı ge-
zerek iş aramak yerine, özgeçmiş
bilgilerini içeren evraklarla buraya
başvuruda bulunabiliyor. Bele-
diyeye bağlı uzman insan kay-
nakları çalışanları, firmalarla gö-
rüşerek vatandaşa en uygun işi
bulup, işverenle görüşmesini sağ-
lıyor. Kâğıthane Belediye Başkanı
Mevlüt Öztekin projenin amacına
ulaştığını belirterek; '' Kâğıtha-
ne’de iş arayan vatandaşlarımızın
beceri ve yeteneklerine göre iş

bulabilmelerini sağlayacak bir
merkez amaçladık. İstihdam Hiz-
met Merkezi aracılığı ile vatan-
daşlarımıza en uygun işi bulu-
yoruz. İşverenlerimizin de kalifiye
eleman bulma problemini çöz-
müş oluyoruz. Önümüzdeki beş
yılda da aynı disiplinle çalışma-
larımızı sürdüreceğiz.'' dedi. Kâ-
ğıthane Belediyesi yerleşkesinde
bulunan İstihdam Hizmet Noktası
hafta içi her gün 09.00-17.30
saatleri arasında hizmet veriyor.

‘İstihdam Hizmet Merkezi’yle 3 bin kişi iş buldu

MÜZEYYEN 
HÜLYA GÜNAY

Zeyinburnu’nda geleneksel ‘Boğaz Gezileri’ başlıyor

ASYAM çölyak hastalarına
glutensiz gıda kolisi

MUSTAFA
ŞAHİN

senler Bele-
diyesi’nin dü-
zenlediği Şe-

hir ve Kültür Gönüllüleri
projesinin ilk haftası ge-
ride kaldı. Sarayburnu,
Gülhane ve Sultanahmet
Meydanını gezen gönül-
lüler adeta İstanbul’un tarihine
doğru bir yolculuğa çıktı. Gö-
nüllüler, kendine münhasır
kültür birikimiyle birçok me-
deniyetin izini taşıyan İstan-
bul’u gezerken sütunların sanat
tarihi açısından önemini Yazgı
Kuru’dan dinledi. Günün so-
nunu Sultanahmet’te nokta-
layan gönüllüler Edebiyata, İs-
tanbul’a ve kültüre dair Yazar
Dursun Gürlek ile keyifli bir
sohbet gerçekleştirdi.
Kültür gönüllüleri
rehberlik edecekler

Projenin koordinatörlüğünü
yürüten Mehmet Akif Duman-

göz düzenlenen eğitimi ve
amacını anlatarak “Bu yedi
haftalık süreçte gönüllülerimiz
belirlemiş olduğumuz yedi
farklı temayla ve İstanbul’un
yedi güzide noktasını ziyaret
ederek eğitimlerini alacaklar.
Eğitimlerimizi başarıyla ta-
mamlayan gönüllülerimiz
Esenler’de Şehir ve Kültür Gö-

nüllüsü olmayı arzulayan di-
ğer vatandaşlarımıza rehberlik
edecekler” diye aktardı.
İstanbul’da
yaşamakla İstanbul’u
yaşamak çok farklı

Şehir ve Kültür Gönüllüleri
projesinde gönüllü olan Fatma
Sarı ilk gezinin ardından dü-

şüncelerini şu sözlerle aktardı:
“Bugün sanat ve estetik an-
lamda İstanbul’un birinci te-
pesi olan Sarayburnu’nu gez-
dik. Buradan da Ayasofya’ya
doğru yola çıktık. Buradan
beklentim İstanbul’un bize ne-
ler fısıldadığını öğrenmek. İs-
tanbul’a bu zamana kadar hiç
turist gözüyle bakmamıştım.

İstanbul’da yaşamakla İstan-
bul’u yaşamak çok farklı. Bu
projeyle yedi hafta boyunca
İstanbul’u yaşayacağız.”
Şahsi  gezmekle
tarihçilerle gezmek
arasında fark var

Geziye ve ardından soh-
bete katılan gönüllülerden
biri olan Sultan Pekacar ise
“Bugün Sarayburnu ve Aya-
sofya civarında gezdik. Tarihi
eserlerimiz hakkında birçok
hocamız rehberliğinde bilgi-
lendirildik. Çok verimli bir
gezi oldu.Şahsi olarak gez-
mekle tarihçilerle gezmek
arasında çok fark var. Geziden
sonra bir saat boyunca Dur-
sun Gürlek hocamızla İstan-
bul tarihi ve edebiyat ala-
nında çok güzel bir sohbet
gerçekleştirdik. Esenler Be-
lediyesine bu imkanı sağladığı
için teşekkür ederiz“ dedi.

E
İNAN 
ARVAS

Şehir ve Kültür Gönüllüleri projesi kapsamında Esenler Belediyesi, İstanbul’un güzide mekânlarını tanıma fırsatı sunuyor. Esen-
lerli vatandaşlarla yedi hafta sürecek projenin ilk haftası  “Sanat ve Estetik” temasıyla tarihi yarımada çıkarmasıyla tamamlandı.

Kültür Gönüllüleri’nden İstanbul tarihine yolculuk
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üksek enflasyon
karşısında artan
faiz oranları şir-

ketlerin maliyetlerini artırırken,
küresel ekonomik belirsizliklerle
karşı karşıya olan şirketler ma-
liyetlerini düşürmeye yönelik at-
tığı adımları sürdürüyor. Rusya-
Ukrayna Savaşı ile İsrail'in Gaz-
ze'ye saldırıları başta olmak üzere
jeopolitik gerilimler, küresel eko-
nomik görünüme ilişkin belir-
sizliği artırarak, şirketlerin ope-
rasyonel kararlarını gözden ge-
çirmelerine neden oluyor. Şir-
ketlerin iş yüklerini hafifletmek
için yapay zeka ve otomasyona
yönelmesi de işten çıkarmaların
devam etmesine yol açarken,
teknoloji başta olmak üzere pek
çok sektörden şirket personel
sayısını azaltma kararlarını du-
yuruyor. Çoğu teknoloji şirketinin
"verimlilik yılı" olarak belirlediği
ve çok sayıda çalışanının işine
son verdiği 2023'ün ardından
bu yıl da işten çıkarmalar sürüyor.
Özellikle ABD ve Avrupa'da ça-
lışan sayısını azaltma kararı alan
şirketlere, aralarında dünya dev-
lerinin de yer aldığı yenileri ek-
leniyor. ABD'de açıklanan veya
onaylanan işten çıkarmaların
kaydını tutan danışmanlık şirketi
olan Challenger, Gray & Christ-

mas'ın verilerine göre, mart ayın-
da ABD merkezli işverenlerin iş-
ten çıkarmaları, Ocak 2023'ten
bu yana en yüksek seviyeye çıktı.
Ülkede mart ayında işten çıka-
rılanların sayısı aylık yüzde 7
artışla 90 bin 309'a ulaştı. Ocak-
mart döneminde de işten çıkar-
malar, geçen senenin son çeyre-
ğine göre yüzde 120 artarken,
2023'ün aynı dönemine göre
yüzde 7 azalışla 257 bin 254
oldu. Teknoloji sektöründe işten
çıkarmalar ilk çeyrekte yıllık baz-
da yüzde 59 azalışla 42 bin
442'ye düştü. Buna karşın tek-
noloji, en çok işten çıkarmanın
duyurulduğu sektörlerin başında
yer aldı. İlk çeyrekte 66 bin 302
kişi "maliyetleri düşürme", 48
bin 352 kişi "yeniden yapılanma"
ve 38 bin 619 kişi "işletme, ünite
veya mağaza kapanışı" nedeniyle
işten çıkarıldı.
Dünya genelinde işten
çıkarmalara gidildi

Teknoloji sektöründe işten çı-
karmaların kaydını tutan La-
yoffs.fyi verilerine göre, geçen
yıl 1192 teknoloji şirketi, 263
bin 180 kişiyi işten çıkardı. Bu
yılın ilk 4 ayında da 300'e yakın
teknoloji şirketi, 78 bin 500'den
fazla çalışanının işine son vere-

ceğini duyurdu. Bu yıl işten çı-
karmaya gideceğini açıklayan
şirketler arasında Amazon, Go-
ogle, Twitch, eBay, Riot Games
gibi küresel şirketler yer aldı.
Aylar itibarıyla bu yıl işten çı-
karmalara giden büyük teknoloji
şirketleri şöyle: Ocak ayında
Amazon'un sahibi olduğu
Twitch'in çalışanlarının yaklaşık
yüzde 35'ini işten çıkaracağı bil-
dirildi. Twitch'in Üst Yöneticisi
(CEO) Daniel Clancy, blog ya-
zısında, Twitch'te çalışan sayısını
500'ün biraz üzerinde azaltmaya
yönelik adım attıklarını kayde-
derek, organizasyonlarını işin
mevcut ölçeğine ve gelecekte
nasıl büyümeyi beklediklerine
dair ihtiyatlı tahminlere göre
boyutlandırdıklarını ifade etti.
Aynı ay Google, donanım birimi
de dahil olmak üzere farklı de-
partmanlardan yüzlerce çalışa-
nını işten çıkardığını bildirdi.
Google ayrıca, reklam satış eki-
bindeki yüzlerce çalışanını da
işten çıkaracağını açıkladı. Sosyal
mesajlaşma girişimi Discord,
personelinin yüzde 17'sine kar-
şılık gelen 170 çalışanını işten
çıkarma kararını duyurdu. Çinli
sosyal medya şirketi TikTok,
satış ve reklam birimlerindeki
60 çalışanının işine son verdi.

ABD'li teknoloji devlerinden Mic-
rosoft'un oyun biriminden yak-
laşık 1900 çalışanı işten çıkara-
cağı bildirildi. E-ticaret sitesi
eBay, iş gücünün yüzde 9'una
karşılık gelen yaklaşık 1000 ça-
lışanını işten çıkarmayı planla-
dığını açıkladı. Yazılım şirketi
Salesforce'un, 700 çalışanını işten
çıkardığı bildirildi. Robot süpürge
üreticisi iRobot da 350 çalışanının
işine son verdi. Çevrim içi ödeme
sistemi PayPal'ın küresel iş gü-
cünün yüzde 9'una karşılık gelen
2 bin 500 çalışanını işten çıka-
racağı bildirildi. PayPal Üst Yö-
neticisi Alex Chriss, karmaşıklığın
ve tekrarların azaltılması için
şirket genelinde daha fazla odak-
lanma ve verimliliğin sağlanması,
otomasyonun uygulanması ve
teknolojinin sağlamlaştırılması
gerektiğini ifade etti.

Çevrim içi video konferans
uygulaması Zoom'un yaklaşık
150 kişiyi işten çıkarma kararı
aldığı belirtildi. San Francisco
merkezli kimlik ve erişim yöne-
timi şirketi Okta'nın iş gücünün
yaklaşık yüzde 7'sini işten çıka-
racağı bildirildi. ABD'li sosyal
medya şirketi Snap, küresel iş
gücünü yüzde 10 azaltmaya yö-
nelik planını duyurdu. Dijital
imza hizmeti sunan DocuSign,

yeniden yapılanma kapsamında
iş gücünü yüzde 6 azaltacağını
açıkladı. ABD'li perakende devi
Amazon, 440 çalışanın işine son
vereceğini ilan etti. ABD merkezli
ağ teknolojileri şirketi Cisco, ye-
niden yapılanma planı kapsa-
mında küresel iş gücünü yaklaşık
yüzde 5 azaltacağını açıkladı.
Cisco'dan yapılan açıklamada,
yeniden yapılanma planıyla şir-
ket organizasyonunun yeniden
düzenlenmesi ve temel öncelikli
alanlara daha fazla yatırım ya-
pılmasının sağlanmasının he-
deflendiği belirtildi. Genel mer-
kezi ABD'nin California eyale-
tinde bulunan, Sony'nin video
oyunu ve dijital eğlence alanında
faaliyet gösteren yan kuruluşu
Sony Interactive Entertainment,
küresel iş gücünün yüzde 8'ine
karşılık gelen 900 çalışanını işten
çıkarma planını duyurdu.

Facebook ve Instagram'ın
sahibi Meta, Facebook Mes-
senger'ın yeniden organizas-
yonu kapsamında 50'ye yakın
çalışanının işine son verdi. Fi-
nansal teknoloji şirketi Stash,
personelinin yüzde 25'ini işten
çıkardı. Finansal hizmetler gi-
rişimi Synctera da çalışanla-
rının yüzde 15'inin işine son
verdi.  lNEW YORK-AA

Deniz tutkunları bu
fuarda buluşacak
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Girişimcilere finansman desteği
sağlanması için yeni bir üst fon geliyor
Hazine ve Maliye Bakanı Mehmet
Şimşek, "Türkiye Kalkınma Fonu
bünyesinde yeni bir üst fon oluştu-
rulmasına yönelik Türkiye Kalkınma
ve Yatırım Bankası ile yürütülen ça-
lışmalarda nihai aşamaya gelindi."
ifadesini kullandı. Hazine ve Maliye
Bakanı Mehmet Şimşek, Türkiye'de
stratejik sektörler ve teknoloji alan-
larında faaliyet gösteren şirketlere
yatırım yapacak girişim sermayesi
fonlarına kaynak aktarılması için üst
fon kurulması çalışmalarında nihai
aşamaya geldiklerini belirterek, ge-
lecekte artması öngörülen fon bü-
yüklüğünün ilk aşamada 50 milyon
dolar olacağını söyledi.  Bakanlık
olarak girişimcilik ekosistemini des-
teklemek, girişim sermayesi fonlarının
kapasitesi ve etkinliğini artırmak
amacıyla 2014 yılından bu yana yeni
finansman yöntemleri üzerine çalış-
tıklarını bildiren Şimşek, "Bu kap-
samda 2015 yılında ilk defa ülke-
mizde Bakanlığımız girişimiyle Av-
rupa Yatırım Fonu ile işbirliği halinde
Türk Büyüme ve İnovasyon Fonu
kurulmuş ve Bakanlığımız 200 milyon
avro büyüklüğündeki bu fona 60
milyon avro taahhütte bulunarak
yatırımcı olmuştur." diye konuştu.
Söz konusu çalışmalarda gelinen son

aşamaya ilişkin bilgi veren Şimşek,
şu değerlendirmede bulundu: "Ba-
kanlığımızın katkı ve desteğiyle Tür-
kiye Kalkınma Fonu bünyesinde yeni
bir üst fon oluşturulmasına yönelik
Türkiye Kalkınma ve Yatırım Bankası
ile yürütülen çalışmalarda nihai aşa-
maya gelindi. Kurulacak bu üst fonla
stratejik sektörler ve teknoloji alan-
larında faaliyet gösteren şirketlere
yatırım yapacak girişim sermayesi
fonlarına kaynak aktarılması sağla-
nacak. Özellikle kalkınma planları
ile Orta Vadeli Program gibi politika
metinlerinde önceliklendirilen sek-
törlere yatırım yapacak girişim ser-
mayesi fonlarının desteklenmesi
amaçlanıyor. Fon büyüklüğünün ilk
aşamada 50 milyon dolar olması
öngörülürken, üst fona ulusal ve
uluslararası yatırımcılarca da katılım
sağlanması durumunda belirtilen tu-
tar artabilecek."Bakan Şimşek, ku-
rulacak fonun uluslararası normlara
uygun ve şeffaf şekilde yönetileceğine
dikkati çekerek, üst fona yönelik ba-
ğımsız denetim firması aracılığıyla
yıllık denetimler gerçekleştirileceğini
söyledi. Şimşek, ayrıca ihtiyaç du-
yulması halinde Bakanlık eliyle de
denetimlerin yapılmasının mümkün
olacağını anlattı. lANKARA-AA

Türkiye’de günlük 8 milyon
ekmeğin israfı önlendi
Türkiye Ekmek Üreticileri Fe-
derasyonu Başkanı Kavuncu,
yürütülen kampanyalarla ek-
mek israfının önlenmesinde
yüzde 60 başarı sağlandığını
söyledi. Türkiye Ekmek Üre-
ticileri Federasyonu Başkanı
Murat Kavuncu, AA muhabi-
rine, Türkiye'de kaliteli ekmek
üretimi konusunda titizlikle
çalıştıklarını belirtti. Ekmeğin
en temel yaşam kaynağı ol-
duğuna işaret eden Kavuncu,
israfın engellenmesine yönelik
büyük çaba yürüttüklerini ak-
tardı. Kavuncu, son yıllarda
yürütülen çeşitli kampanyalar
ve çalışmalarla ekmek israfının
önüne geçilmesinde ciddi me-
safe alındığına dikkati çekerek,
şöyle konuştu: "Türkiye'de bu-
gün 130 milyon ekmek üretimi
var. Bunun yüzde 10'unun is-
rafı vardı, 13 milyon ekmek
israf oluyordu. Ekmek israfıyla
ilgili devletin tüm kurumları
ve sivil toplum örgütleriyle 15
yıl önce program başlattık. İs-
rafın engellenmesinde yüzde

60 başarıyı sağlamış olduk.
İsraf edilen 13 milyon ekmeğin
8 milyonunu engelledik."

Ekmek israfının tamamen
bitirilmesi gerektiğini vurgu-
layan Kavuncu, "Çünkü ekmek
israfından dolayı 2,5 milyar
dolar çöpe gidiyordu. İadeli
ekmek projesini getirdik ki
atık ekmekler çöpe gitmesin,
fırınların depolarında olmasın.
İadeli ekmek, askıda ekmek
projesini bütün belediyelerde
ve muhtarlıklarda da sürdü-
rüyoruz. 1,5 milyar dolar gibi
paranın Türkiye'nin hazine-
sinde kalması sağlandı." dedi.
Kavuncu, ekmek üretiminde
çeşitliliğin arttığına işaret ede-
rek, "Bugün Türkiye'de 90 ek-
mek çeşidi var. Tarım ve Or-
man Bakanlığı ile yaptığımız
çalışmanın neticesinde ekmek
tebliği yönetmeliğini değiştir-
dik. Türkiye'de tam buğday,
tandır, çavdar, yulaflı ekmeği
gibi çeşitli ekmeklerimiz fırın-
larımızda üretiliyor." diye ko-
nuştu. lKONYA-AA

Bitcoin’in fiyatı 60 bin
doların altına geriledi
Kripto para birimi 
Kripto para birimi Bitcoin'in
fiyatı, ABD Merkez Bankasının
(Fed) faiz kararı öncesinde
Binance'in üst yöneticiliğinden
(CEO) istifa eden Changpeng
Zhao’nun 4 ay hapis cezasına
çarptırılmasıyla 60 bin doların
altına düştü. Analiz şirketi
Coinmarketcap'in verilerine
göre, Bitcoin dahil küresel
kripto para piyasasının değeri
24 saatte yaklaşık yüzde 5,2
azalarak 2 trilyon 210 milyar
dolara geriledi. En büyük krip-
to para birimi olan Bitcoin'in
fiyatı, son 24 saatte Fed’in
faiz kararı öncesinde Binan-
ce'in üst yöneticiliğinden istifa
eden Changpeng Zhao’nun 4
ay hapis cezasına çarptırıl-
masıyla 59 bin 120 dolara
düştü. TSİ 23.38 itibarıyla 59
bin 750 dolardan işlem gören
Bitcoin'in haftalık değer kaybı
yüzde 10'a yaklaştı. Tüm za-
manların en yüksek seviyesini
73 bin 750 dolarla 14 Mart'ta
kaydeden Bitcoin'in fiyatında
46 gündeki düşüş yüzde 18'i
aştı. Piyasa değeri bakımından

2. sırada yer alan Ethereum'un
fiyatı da 3 bin doların altına
indi. TSİ 23.38 itibarıyla Et-
hereum, 2 bin 954 dolar se-
viyesinde işlem gördü. Ana-
listler, ABD'de enflasyonist
baskıların sürdüğünün sinya-
lini veren veriler sonrasında
kripto piyasasında negatif seyir
görüldüğünü belirtti. Yine
ABD’de beklenenden güçlü
istihdam maliyetinin kalıcı en-
flasyonist baskılara işaret et-
tiğini aktaran analistler, Fed’in
yarın açıklayacağı faiz kararı
öncesinde kripto yatırımcıların
temkinli olduğunu dile getirdi.
Analistler, buna ek olarak konut
fiyatlarındaki beklenmedik güç-
lü artışın ABD emlak piyasa-
sındaki toparlanmanın yolda
olduğuna işaret ettiğini vur-
gulayarak, ABD’de enflasyonla
mücadelenin beklenenden
daha uzun sürebileceğine iliş-
kin sinyaller veren veriler son-
rasında Fed'in faiz indirimine
başlama ihtimalinin son çey-
reğe doğru ötelendiğini anım-
sattı. lWASHINGTON-AA

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

Deniz tutkunlarının merakla beklediği
MAST İzmir Boat Show-Tekne, Tekne
Ekipmanları ve Deniz Aksesuarları
Fuarı, kapılarını ziyaretçilerine açıyor.
Türkiye’nin en prestijli ve ilgi çekici
kara fuarlarından biri olarak ön
plana çıkan MAST İzmir Boat
Show’da, denizcilik sektörünün önde
gelen markaları ve profesyonelleri
bir araya gelecek, yelkenli ve motorlu
tekneler ile deniz ekipmanlarına ka-
dar geniş bir yelpazede ürün ve hiz-
metleri sergilenecek. Geçmişten gü-
nümüze bir liman ve ticaret kenti
olmanın yanında denizci bir kent
olma özelliğini taşıyan, 1081’de Çaka
Bey ile Türk denizcilik tarihinin te-
mellerinin atıldığı İzmir, bu kimliğini
pekiştiren bir fuara ikinci kez ev sa-
hipliği yapmaya hazırlanıyor. İzmir
Büyükşehir Belediyesinin ev sahip-
liğinde, İZFAŞ tarafından Fuar İz-
mir’de düzenlenen MAST İzmir Boat
Show-Tekne, Tekne Ekipmanları ve
Deniz Aksesuarları Fuarı, 1-5 Mayıs
2024 tarihleri arasında ziyaretçilerini
ağırlayacak. MAST İzmir Boat Show,
dünyaca ünlü tekne markaları, sek-
törün büyük yerli üretici tekne, ekip-
man ve aksesuar firmaları bir araya
gelecek. Sektöre yön veren bir plat-
form olma özelliğini taşıyan fuar,
son trendleri ve yenilikleri yakından
takip eden deniz tutkunları için de
bir buluşma noktası olma niteliği
taşıyor. Geçen yıl Almanya’dan Körfez
ülkelerine, İtalya’dan Macaristan’a
kadar birçok ülkeden ve Türkiye’nin
dört bir yanından yerli ve yabancı
toplam 20 bin 540 kişinin ziyaret
ettiği MAST İzmir Boat Show’u, bu
yıl 30 binden fazla kişinin ziyaret
etmesi bekleniyor. Fuar alanı da
geçen yıla göre metrekare bazında
yüzde 50 büyüdü. Fuarda, boyları 3
metreden 16 metreye kadar değişen;
motoryat, yelkenli, trawler, sürat
tekneleri, son teknoloji botlar ile
ekipman ve aksesuarları yer alacak.
300’den fazla teknenin sergileneceği,
tekne ve yat sektörünün birçok an-
laşmaya imza atacağı fuar, hem sek-
töre hem de şehrin ekonomisine
katkı sağlayacak. lİZMİR-İHA

Salgın sonrasında
teknoloji sektörü-
nün başını çektiği
işten çıkarmalar,
şirketlerin verimli-
liği artırma ve ma-
liyetleri düşürme
çabaları nedeniyle
devam ediyor.

Teknoloji şirketlerinde işten çıkarmalar
DÜNYA GENELİNDE SÜRÜYOR
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Dicle Elektrik tarafından Şan-
lıurfa’nın Akçakale, Ceylanpı-
nar, Eyyübiye, Haliliye, Harran,
Siverek ve Viranşehir ilçele-
rinde jandarma destekli dron
ile yapılan kontrollerde 100
bin nüfuslu bir ilçeye yetecek
yaklaşık 53 bin 500 KVA gü-
cünde 351 adet kayıt dışı elek-
trik trafosu tespit edildi. Kaçak
kullanıcıların normalden 9-10
kat fazla enerji tükettiğini, bu-
nun da tedarik sürekliliğini
sekteye uğrattığını bildiren yet-
kililer, sadece Nisan ayı içinde
yapılan denetimlerde tespit
edilen kaçak trafoların sadece
sulama sezonunda çalışsa bile
ekonomiye zararının yılda 200
milyon TL’den fazla olduğunu
açıkladı. Dicle Elektrik, milli
ekonomiyi her yıl milyarlarca
lira zarara uğratan, dağıtım
bölgesinde özellikle de il ve
ilçe merkezlerinde elektrik te-
darikini sekteye uğratan kaçak
tüketimle mücadelesini sür-
dürüyor. Engellemeler nede-
niyle Şanlıurfa’nın Akçakale,
Ceylanpınar, Eyyübiye, Haliliye,
Harran, Siverek ve Viranşehir
ilçelerinde jandarma destekli
kontroller gerçekleştiren kaçak
ekipleri, kırsalda tümü tarımsal
sulama için kullanılan 351
adet kayıt dışı trafo belirledi.
Ceylanpınar ve Viranşehir’ de
19 kayıt dışı trafoya el koyan
dağıtım şirketi, kalan 332 kayıt

dışı trafoya el konulması için
suç duyurusunda bulunurken,
dron kayıtlarında trafoların
nasıl gizlendiği ve nasıl kaçı-
rıldıkları da açıkça gözler önü-
ne serildi. Dağıtım şirketinden
konuyla ilgili yapılan açıkla-
mada, bugüne kadar süren
mücadele neticesinde bölge
genelinde yüzde 42,8’e düşü-
rülen kaçak tüketimle müca-
delesine vurgu yapıldı. Yetkililer
enerji arz güvenliğine ilişkin,
“Bölgede elektriği bu şekilde
hunharca ve kaçak kullanan
vatandaşlar dağıtım ve iletim
hatlarını çok büyük zararlar
vermektedir. Bu durum böl-
gedeki abonelerin kaliteli ve
kesintisiz elektrik kullanma
haklarını yok etmektedir. Özel-
likle tarımsal sulama döne-
minde hatlara orantısız aşırı
yüklenme sebebiyle meydana
gelen arızalar, bu bölgelerdeki
dağıtım şebekesinin tamamen

çökmesine sebep olmakta ve
uzun süreli kesintilere neden
olmaktadır. Bu durum sadece
bölgenin değil, ülkenin kesin-
tisiz enerji arzını da tehdit
ettiği için bu şekilde kaçak
kullanımın devam etmesi du-
rumunda, şebekenin aşırı yük-
lenildiği zamanlarda zorunlu
kesintiler de kaçınılmaz ola-
caktır. Bu çerçevede sahada
fiili olarak teknoloji destekli
kontrollere aralıksız devam
ediyoruz. Elektrik hırsızlığı ile
mücadelemiz kararlılıkla sü-
recek” ifadelerine yer verdi.
Hesap basit, rakam
ise dudak uçuklatıyor

Dicle Elektrik yetkilileri, ka-
çak yollarla elektrik tüketen-
lerin normalden 9 ila 10 kat
daha fazla elektrik sarf ettik-
lerini bildirerek, basit bir he-
sapla tespit edilen elektrik hır-
sızlığının ekonomik boyutunu

gözler önüne serdi. Açıklama-
nın devamında bir hesaplama
paylaşan yetkililer “Kaçak kont-
rol ekiplerimizin sadece bu Ni-
san ayında tespit ettiği ve el
koyduğu kayıt dışı trafoların
gücü 53 bin 500 kVA’dır. Bu
trafoların harcadığı enerji ka-
baca bir hesaplamayla bir saatte
yaklaşık 75 bin TL’ye denk ge-
liyor. Kaçak kullanan birinin
günde 15 saat sulama yaptığını
var sayarsak, günlük elektrik
tüketimi 1 milyon TL’yi aşıyor.
Ne yazık ki bedel ödemeden
kaçak elektrik kullanan çoğu
çiftçi, dinamosunu çalıştırıp
belki haftalarca kapatmıyor.
Bunun yanında bölgede çiftçi-
lerin çoğu yılda sadece bir ürün
ekmiyor. Birçok yerde 2, hatta
3 ürün ekiliyor. Bu sebeple su-
lama dönemi de uzadıkça uzu-
yor. Bir yılda kaçak elektrikle
7 aylık sezon boyunca aralıksız
sulama yapıldığı varsayıldığın-
da ise günlük 1 Milyon TL’den
yılda 210 milyon TL’den fazla
elektriğin bedelsiz olarak kul-
lanıldığı gerçeği ortaya çıkıyor
ki bu gerçekten kabul edilebilir
bir durum değil. Çünkü kul-
lanılan kaçağın bedelini tüm
ülke insanı ödüyor. Vatandaş-
larımıza kanunen ve vicdanen
kabul edilemez bu suça ortak
olmamaları konusunda çağrı
yapıyoruz” ifadelerini kullan-
dı. lŞANLIURFA-İHA
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İstenilen gramda yapılıyor
gün geçtikçe rağbet artıyor
Sivas’ta son zamanlarda geniş ve
gösterişli bileziklerin yerini, inceliği
ve zarafetiyle ön plana çıkan ajda
model bilezikler aldı. İnce ve zarif
yapılarıyla dikkatleri üzerine çeken
ajda model bilezikler, kullanıcılarına
zarif bir görünüm sunarken aynı
zamanda şıklık ve estetik açısından
da öne çıkıyor. Geleneksel takı ta-
sarımlarından farklı olarak, minimal
detaylarıyla sade ve şık bir görünüm
sunan bu bilezikler, her türlü kı-
yafetle uyum sağlayabilme özelli-
ğiyle de tercih sebebi oluyor. İste-
nilen gramda yapılabilen ve satar-
ken değer kaybı fazla yaşatmayan
bu bilezikler Sivaslılar tarafından
da oldukça ilgi görüyor. Kentte ku-
yumculuk yapan Nurullah Koçak,
günlük yaklaşık 150 adet ajda bi-
lezik siparişinin olduğunu söyledi.
Sivas’ta kuyumculuk yapan Nu-
rullah Börekçi, ajda model bilezik
modellerinde alt sınırın 10 gramla
başladığını ve vatandaşın isteğine

göre yukarı aşağı her gramda da
yapılabildiğini belirterek, “Şu anda
işlemesiz olan ajda bilezik modeli
adını verilen bu grup bilezikler
modelleri trend oldu. Bu bilezikler
için işçilik farkı alınmıyor deniliyor
ama aslında sadece fantezi bilezik
grubunda işçilik var. Onun dışında
ki bileziklerde de bir işçilik olmu-
yor. Yaklaşık altı aydır ajda bilezik,
kibrit çöpü modelleri, zikzak mo-
deller rövanşta. Bu bilezik mo-
dellerine Sivas’ta ilgi oldukça yo-
ğun. Sipariş alıyoruz günlük yak-
laşık olarak 150 tane bilezik ya-
pıyoruz. İşçilik farkı alınmıyor de-
niliyor bundan dolayı da talep
ediliyor. Aynı zamanda gramı az
oluyor bu da alım gücünü biraz
daha artırıyor. Bu bilezik model-
lerinde alt sınır 10 gramla başlıyor
vatandaşın isteğine göre yukarı
aşağı her gramda da yapabiliyoruz.
Şu anda bu modeller halkın göz-
desi” dedi. lSİVAS-İHA
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Vergi tarhiyatı sonrası geçen yıl
38 bin 895 dosyada uzlaşmaya
varılırken, uygulama sonrasında
yaklaşık 659,8 milyon liralık
ceza tutarı 113,4 milyon liraya
düştü. AA muhabirinin Gelir
İdaresi Başkanlığı (GİB) verile-
rinden yaptığı derlemeye göre,
kamu alacağının kısa sürede
tahsilini sağlayan uzlaşma yolu,
aynı zamanda mükellefin yargı
sürecinde katlanacağı maliyetleri
ve bürokratik işlemleri de azal-
tıyor. Türkiye genelinde geçen
yıl vergi tarhiyatı sonrasında
uzlaşmak için 43 bin 708 dosya
başvurusu yapılırken, bunlardan
38 bin 895'inde uzlaşmaya va-
rıldı. Söz konusu dosyalar kap-

samında 252 milyon 32 bin 864
liralık vergi uzlaşma konusu
oldu. Uzlaşma sonucu vergi tu-
tarı 242 milyon 692 bin 396
lira olarak belirlendi. Söz konusu
vergilerin ödenmemesi nede-
niyle ortaya çıkan 659 milyon
832 bin 615 liralık ceza, uzlaşma
kapsamında değerlendirilerek
113 milyon 419 bin 586 lira
oldu. Böylelikle mükellefler uz-
laşmayla 546 milyon 413 bin
29 liralık cezadan kurtuldu.
Aynı dönemde 337 milyon 578
bin 759 liralık özel usulsüzlük
cezası da uzlaşma sonucu 63
milyon 285 bin 121 liraya indi.
Usulsüzlük cezaları da uzlaşma
sonucu 806 bin 114 liradan

120 bin 614 liraya düştü.
Vergi kaçıranlar denetim
ekiplerine takıldı

Ülke genelindeki vergi dairesi
müdürlüklerince 2023'de 2 bin
365 vergi inceleme raporu dü-
zenlendi. Yıl içinde 1337 mü-
kellef nezdinde gerçekleştirilen
vergi incelemeleri kapsamında
düzenlenen inceleme raporla-
rıyla 726 milyon 734 bin 451
lira matrah farkı, 127 milyon
88 bin 469 lira vergi farkı bu-
lundu. Bulunan matrah farkı
üzerinden 119 milyon 364 bin
543 lira vergi tarhı gerçekleşti-
rildi. İncelemeler sonucu söz
konusu mükelleflere 321 bin

92 lira usulsüzlük, 31 milyon
832 bin 969 lira özel usulsüzlük,
200 milyon 615 bin 648 lira
vergi ziyaı cezası kesildi. Vergi
ziyaı cezalarında 127,7 milyon

lirayla katma değer vergisi, 23,5
milyon lirayla geçici vergi, 19,8
milyon lirayla kurumlar vergisi
ve 21,4 milyon lirayla gelir ver-
gisi öne çıktı. lANKARA-AA

Bir şehre yetecek elektriği kaçak tükettikleri ortaya çıktı

Ulusal Fındık Konseyi Başkanı
Hamza Bölük, Türkiye'den 2023-
2024 ihracat sezonunun 8 aylık
döneminde 205 bin ton iç fındık
satıldığını söyledi. Giresun Ticaret
Borsası Başkanı da olan Hamza
Bölük, AA muhabirine, 1 Eylül
2023'te başlayan ihracat sezonunun
31 Ağustos 2024'te sona ereceğini
belirtti. Geçen sezon 294 bin ton
ürünün çeşitli ülkelere gönderil-
diğini ifade eden Bölük, "Bu yıl da
ona yakın bir ihracat gerçekleş-
mesini bekliyoruz. 21 Nisan itiba-
rıyla 205 bin ton iç fındık satışı
yapıldı. Bundan sonraki süreçte
de 80-85 bin ton arasında ihracatın
gerçekleşeceğini umuyoruz. İhracat
karşılığında 1,8-2 milyar dolar gelir
sağlanacağını düşünüyorum." diye
konuştu. Bölük, Türk ihracatçısının
daha fazla fındık satışı ve buna
bağlı olarak elde edilen gelir mik-
tarının artması hedefinde olduğunu
vurgulayarak, "Bu sezon ihracatta
süreç beklenildiği gibi devam edi-
yor. Umarız ki ihracatımız ve geli-
rimizde artış olur. Bunu sağlama
adına çalışmalarımız, girişimlerimiz
devam ediyor." dedi. Bölük, kakao
fiyatlarındaki artışa bağlı olarak
çikolata sektöründeki gelişmeleri
yakından takip ettiklerini dile ge-
tirdi. Fındığın, kakao gibi çikolata
içerisindeki en önemli ham mad-
delerden olduğunu belirten Bölük,
şunları kaydetti: "Çikolata üreti-
minde kakao kaynaklı ciddi so-
runlar var. Kakao fiyatının artma-
sıyla birlikte çikolata fiyatlarında
da ciddi bir artışa yol açıyor. Bu
artış da çikolatanın tüketimini az-
altıyor. Sonuçta ticaret kendisine
arz ve talepte bir denge oluşturur.
Fiyat yüksek olunca tüketim aza-
lıyor. Bu durum da ihracatımızı
olumsuz etkiler. Çikolata tüketimi
azaldığı zaman fındığın tüketimi
de otomatik olarak azalacaktır. Bu
da ihracatımızı olumsuz etkiler
tabii ki." lGİRESUN-AA

Türkiye’den 8 ayda
205 bin ton iç
fındık ihraç edildi
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uyumcu, AA
muhabirine, Pet-
rotek firması ta-

rafından Konya'da uluslar-
arası standartlarda üretilen
Koca Yusuf TP1500'ün üretim
ve hizmete girme sürecine
ilişkin değerlendirmelerde
bulundu. Kulenin uzun yıllar
yapılan çalışmaların sonucu
olduğunu kaydeden Kuyum-
cu, "Biz belli bir süredir ku-
leler üretiyorduk. Fakat bu
derin kapasiteli, yüksek kap-
asiteli karasal sondaj kulesi-
nin milli ve yerli olarak üre-
tilmesi bir AR-GE projesi ola-
rak çıktı. Türkiye Petrolleri
Anonim Ortaklığı (TPAO) ön-
derliğinde çıktı." dedi. Kulenin
geliştirilmesinde TPAO'nun
sondaj tecrübelerinden ya-
rarlandıklarını vurgulayan
Kuyumcu, "Sahanın gerçek
ihtiyaçları, Türkiye'nin gerçek
koşulları nelerdir? Türk son-
dörleri nasıl çalışır? Bu ku-
leler, bütün bunlar dikkate
alınarak üretildi. Dolayısıyla
kuleler aslında standart ima-
latın çok ötesinde birebir kul-
lanıcı tecrübesiyle yoğrulmuş
oldu. Sahada gösterdiği ba-
şarıda en büyük etken de bu-
dur zaten. Böyle bir ürün çı-
karmış olmaktan dolayı çok
mutluyuz." diye konuştu. Ku-

yumcu, yaklaşık 6 yıl süren
kulenin geliştirilme sürecinde
bütün tasarım çalışmalarının
tamamlandığını belirterek,
"Bir numaralı prototipimiz
üretilmiş oldu. Bu arada çok
ciddi sertifikasyon sürecinden
geçtik. 2019'da API (Ameri-
kan Petrol Enstitüsü) sertifi-
kası aldık. Bu, dünyada petrol
sektöründe imalat yapabil-
mek için gerekli olan bir ser-
tifikaydı. Böylece dünyada
buna sahip 16 firmadan biri
haline geldik. Türkiye'de bu
sertifikaya sahip tek firmayız."
ifadelerini kullandı.

Söz konusu sondaj kulesi-
nin "TP1500 modeli" olarak
sınıflandırılmasının 1500 bey-
gir gücü ve 350 ton kanca

yük kapasitesinden kaynak-
landığına dikkati çeken Ku-
yumcu, "Bu da 5 bin metre
sondaj teorik kapasitesi an-
lamına geliyor. Bunun 43
metrelik mastı var. Kulenin
yerden yüksekliği 50 metre
oluyor. Sadece kule kısmı için
bahsediyorum, yaklaşık 40
tır yüküyle taşınabilen bir
makine." diye konuştu.

TP1500'ün ilk ürününün
yaklaşık 1,5 yıldır başarıyla sa-
hada çalıştığına dikkati çeken
Kuyumcu, "Çok da iyi başarı
sağladı. Arıza yapmadan, tek-
nik problemler yaşamadan de-
vam ediyor. Bu arada TPIC'ten
(Turkish Petroleum Internatio-
nal) 2 adet daha sipariş al-
mıştık. Bunların da bu sene

içinde üretimini bitirip teslim
etmeyi düşünüyoruz. Deva-
mıyla ilgili de görüşmelerimiz
sürüyor. Bizim esas hedefimiz,
ihracat. Halihazırda zaten kü-
çük kulelerin civar ülkelere ih-
racatını yapıyoruz. Ama karasal
sondaj kuleleriyle ve özellikle
Türkiye Petrolleri referansıyla
çok daha hızlı bir şekilde ihraç
etmeyi istiyoruz. Bu sene so-
nunda bu kulelerimizle Birleşik
Arap Emirlikleri'ndeki ADIPEC
Fuarı'nda görücüye çıkacağız.
Çok yoğun beğeni toplamasını
bekliyoruz." değerlendirmesin-
de bulundu.

Kulenin Türkiye'nin ihti-
yaçlarına özel üretildiğini ve
yabancı muadilleriyle tekno-
lojik olarak aynı seviyede bu-
lunduğunu aktaran Kuyumcu,
şöyle devam etti: "Bu kule,
son nesil diyebileceğim elek-
trikli bir kule. Tamamen elek-
trik motorlarıyla kontrol edi-
liyor ve otomasyonla çalışıyor.
Buna bir nevi akıllı sondaj
sistemi diyebiliriz. Bir operatör
var ama operatör 40 düğmeye
basmak yerine joystickten belli
komutlar verdiği zaman kule
önceden belirlenmiş sekansları

otomatik olarak uyguluyor.
Bazı noktalarda korumaya ge-
çiyor. Tehlikeli hareketler, acil
durumlar, operatörün dalması
ya da bir hata yapması duru-
munda bunlara müdahale edi-
yor, uyarı veriyor. Dolayısıyla
daha emniyetli, daha doğru
çalışan bir sistem oluşmuş
oluyor. Burada da yazılım ta-
mamen yerli ve milli olarak
gerçekleştirildi. Dolayısıyla
kuleler, kaynak kodu Türki-
ye'de olan bir yazılımla kontrol
ediliyor."

Kulenin yerli olmasının her-
hangi bir ambargodan etki-
lenmeden üretim sağladığını,
ihracat geliri ve istihdam açı-
sından da büyük önem taşıdı-
ğını ifade eden Kuyumcu, "Son-
dajın yerli olması muadillerine
göre maliyette yüzde 30'a va-
ran tasarruf sağlıyor. İkinci
avantajı da nakliye. Klasik an-
lamda Çin'den ya da ABD'den
nakledilmesi gereken 40 tırlık
bir yükten bahsediyoruz. Ma-
liyeti milyon doları bulabilen
bir nakliye. Türkiye'de üretil-
diği için buna da ihtiyaç kal-
mıyor." değerlendirmesinde
bulundu. lKONYA-AA

K Petrotek Yönetim Kurulu Başkanı Özgür Çağlan Kuyumcu, Türkiye'nin yerli ve
milli ilk sondaj kulesi Koca Yusuf TP1500'ün sahada başarıyla çalıştığını belirte-
rek, yıl sonuna kadar iki yeni sondaj kulesinin daha Gabar'a gideceğini bildirdi.

Mükellefler uzlaşmayla 546,4 milyon lira cezadan kurtuldu
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Yıl sonuna kadar iki yeni sondaj
kulesi daha Gabar’a gidecek
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Bakan Fidan, Güney Afrika’nın,
İsrail aleyhine UAD'de açtığı soy-
kırım davasına ilişkin, “Türkiye
olarak Güney Afrika’nın, İsrail’e
karşı Uluslararası Adalet Diva-
nında açtığı (soykırım konulu)
davaya müdahil olmaya karar
verdik." dedi. Dışişleri Bakanı
Hakan Fidan, Endonezya Dışişleri
Bakanı Retno Marsudi ile Ba-
kanlıktaki görüşmesinin ardından
düzenlenen ortak basın toplan-
tısında konuştu. Suudi Arabis-
tan'ın başkenti Riyad'a yaptığı
ziyarette, Güney Afrika’nın İsrail
aleyhine UAD'de açtığı soykırım
davasına ilişkin Fidan, İslam İş-
birliği Teşkilatı ve Arap Birliği
ülkeleri başta olmak üzere Filis-
tin'i devlet olarak tanıyan diğer
ülkelerle yaptığı görüşmelerde,
bazı ülkelerin bu konuda tavır
almaya hazır hale gelmiş oldu-
ğunu söyledi. Fidan, bugüne ka-
dar Nikaragua ve Kolombiya'nın
davaya ilişkin somut bir tutum
aldığını hatırlatarak şunları kay-
detti: "Biz de bugün yaptığımız
değerlendirmelerin neticesini Sa-
yın Cumhurbaşkanı'mıza arz ettik
ve alınan siyasi karar gereği bu-
radan ilk kez duyurmak istiyo-
rum. Türkiye olarak, Güney Af-
rika’nın İsrail’e karşı Uluslararası
Adalet Divanında açtığı davaya
müdahil olmaya karar verdik.

Bu adımla UAD önündeki sürecin
doğru yönde ilerlemesini temenni
ediyoruz. Esasen ifade ettiğim
gibi bu başvurumuza yönelik ça-
lışmalarımız çok uzun süredir
devam etmekteydi. Biz bundan
sonra, bu siyasi karar Cumhur-
başkanı'mız tarafından alındıktan
sonra ve şu anda bütün dünyaya
duyurulduktan sonra hukuki ça-
lışmalarımızı tamamlayacağız.
Bu esnada bütün dost ve müttefik
ülkelerle bu konuda daha fazla
ne yapılabilir, daha fazla hangi
ülkeler başvuruda bulunabilir,
onun çalışması içerisinde olmaya
devam edeceğiz." 

Türkiye, Güney Afrika’nın İs-
rail'e karşı Uluslararası Adalet

Divanında 29 Aralık 2023'te aç-
tığı davanın hemen ardından, 3
Ocak 2024'te yaptığı açıklamayla
bu başvuruyu memnuniyetle kar-
şıladığını kaydetti. Güney Afrika,
Soykırım Sözleşmesi hükümle-
rinin ihlali gerekçesiyle çeşitli
aşamalarda ihtiyati tedbir talep
etti. Bu başvurular üzerine Divan,
26 Ocak ve 28 Mart'ta bir dizi
ihtiyati tedbir kararı aldı. Türkiye,
her aşamada yaptığı açıklama-
larla Divan tarafından hükme-
dilen ihtiyati tedbir kararlarının,
İsrail tarafından derhal ve tam
olarak uygulanmasını beklediğini
vurguladı. Gelinen aşamada Tür-
kiye, Güney Afrika’nın İsrail’e
karşı Uluslararası Adalet Diva-

nında açtığı davaya müdahil ol-
maya karar verdi. Diplomatik
kaynaklara göre, bu adımla Ulus-
lararası Adalet Divanındaki sü-
rece katkı sağlanması hedefle-
niyor. Daha önce Nikaragua ve
Kolombiya söz konusu davaya
ilişkin müdahillik başvurusunda
bulunurken, Divan, bu başvu-
rulara izin verip vermeyeceğini
henüz açıklamamıştı. Güney Af-
rika Cumhuriyeti, 29 Aralık
2023'te, 1948 tarihli Birleşmiş
Milletler (BM) Soykırımın Ön-
lenmesi ve Cezalandırılması Söz-
leşmesi'ni ihlal ettiği gerekçesiyle
İsrail aleyhine Uluslararası Adalet
Divanında dava açtı. Güney Af-
rika, Gazze'deki durumun aciliyet
teşkil etmesi nedeniyle UAD'den
ihtiyati tedbirlere hükmetmesini
istedi ve tedbir talebine ilişkin
duruşmalar, 11-12 Ocak'ta La-
hey'deki Barış Sarayı'nda yapıldı.
Divan, Güney Afrika'nın 6 Mart'ta
yaptığı ek tedbir talebi üzerine
28 Mart'ta açıkladığı ek tedbir
kararında, İsrail'den Gazze'ye
acilen ihtiyaç duyulan insani
yardımların ulaştırılmasını sağ-
lamasını, Filistinlilerin haklarını
ihlal etmemesi gerektiğini ve ek
tedbirlere ilişkin aldığı önlemleri
1 ay içinde Mahkemeye bir rapor
sunmasına karar verdi. 

lİSTANBUL/ANKARA-AA

Türkiye, Güney Afrika’nın UAD’de İsrail’e karşı
açtığı soykırım davasına müdahil olacakFO
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İstanbul’da 1 Mayıs Emek ve Daya-
nışma Günü’nde Taksim Meydanı’na
çıkmaya çalışan gruplar polis bari-
katını aşmaya çalıştı. Bazı noktalarda
kimi yüzlerine maske takan kişiler,
polise taş, sopa ve su damacanasıyla
saldırırken bazı göstericilerin yerdeki
kaldırım taşlarını söktükleri görüldü.
Olaylarda ise 30’a yakın emniyet
görevlisinin yaralandığı öğrenildi.
Tüm yurtta 1 Mayıs Emek ve Da-
yanışma Günü çeşitli etkinliklerle
kutlanırken, İstanbul’da Taksim Mey-
danı’na çıkmaya çalışan gruplar
polis barikatını aşmaya çalıştı. Grup-
lara polis izin vermezken kimi nok-
talarda arbede yaşandı. Beyoğlu
Dolapdere, Şişli Halaskargazi Cad-
desi, Beşiktaş Barbaros Bulvarı ve
Fatih Saraçhane Meydanı’nda ka-
labalıkların arasına karıştığı öğre-
nilen marjinal gruplar, emniyet güç-
lerinin engeliyle karşılaşınca taşkınlık
çıkardı. Yüzlerine maske takan bazı
kişiler, polise taş, sopa, demir çubuk
ve su damacanası gibi çeşitli şeyler
atarken, bazı göstericilerin yerdeki
kaldırım taşlarını söktükleri görüldü.
30’a yakın emniyet mensubunun
atılan taş ve sopalarla yaralandığı
belirtilirken polis, göstericilere biber
gazı ve basınçlı suyla müdahale
etti. Güvenlik güçlerinin müdahalesi
sonrası söz konusu grupların, ara
sokaklara dağıldıkları öğrenildi.
SES ve KESK’ten
gazetecilere sözlü saldırı

Sivas’ta 1 Mayıs kutlama yapılan
alanda temizlik işçisini görüntüleyen
gazetecilere kutlama yapan SES ve
KESK üyeleri sözlü saldırıda bulundu.
O anlar kameraya yansıdı. 1 Mayıs
İşçi ve Emekçiler Bayramı, tüm Tür-
kiye’de olduğu gibi Sivas’ta da kut-
landı. Mevlana Mahallesi Erthembey
Parkı önünde toplanan sivil toplum
örgütü üyeleri, Mevlana Caddesi üze-
rinden kent meydanına doğru yürü-
dü. Yürüyüş sonrası konuşmalar ya-
pıldı. Halayların çekildiği ve türkülerin
söylendiği etkinlik alanında işçi bay-
ramında çalışan temizlik işçisini gö-
rüntüleyen gazetecilere ise Sağlık ve
Sosyal Hizmet Emekçileri Sendikası
(SES) ve Kamu Emekçileri Sendikaları
Konfederasyonu (KESK) üyeleri sözlü
saldırıda bulundu. Gazetecilerin gör-
evini yapmalarına engel olmak isteyen
sendika üyelerinin o anları kameraya
yansıdı. lİSTANBUL-İHA

İstanbul’da marjinal
gruplar polise saldırdı

Şırnak'ta askeri aracın devrilmesi
sonucu şehit olan Jandarma Ast-
subay Çavuş Mustafa Şen ile Jan-
darma Uzman Çavuş Ensar Enes
Ertaş son yolculuklarına uğurlandı.
Şen'in cenazesi, Yeniköy Mahalle-
si'nde baba evinin önüne götürüle-
rek helallik istendi, ardından ma-
halledeki tören alanına getirildi. İl
Müftüsü Nazif Fethi Yalçınkaya'nın
kıldırdığı cenaze namazının ardın-
dan şehidin naaşı Çakışlar Mezar-
lığı'nda defnedildi. Şırnak'ta askeri
aracın devrilmesi sonucu şehit olan
Jandarma Astsubay Çavuş Mustafa
Şen'in cenazesi, memleketi Antal-
ya'nın Manavgat ilçesinde toprağa
verildi. Şehidin annesi Ayşe, babası
İsmail Şen, iki kız kardeşi ile ya-
kınları gözyaşı döktü. "Doyamadım
bebeğim, daha çocuktun yavrum"
diyerek ağlayan şehit annesini kadın
subaylar teskin etti. Törene, Vali
Hulusi Şahin, Büyükşehir Belediye
Başkanı Muhittin Böcek, Jandarma

Genel Komutan Yardımcısı Korge-
neral Halis Zafer Koç, İl Emniyet
Müdürü Orhan Çevik, İl Jandarma
Komutanı Tuğgeneral Tarık Heki-
moğlu, bazı milletvekilleri, parti il
başkanları, askeri erkan ve çok sa-
yıda vatandaş katıldı.

Şehit Jandarma Uzman Çavuş
Ensar Enes Ertaş'ın cenazesi de
memleketi Hatay'ın Payas ilçesinde
toprağa verildi. Ertaş'ın (27) naaşı,
Cumhuriyet Mahallesi'ndeki baba-
evinin önünde helallik alınmasının
ardından cenaze töreni için Payas
Asri Mezarlığı'na götürüldü. Törene,
şehidin babası Tahir ve annesi Şule
Ertaş ile Hatay Valisi Mustafa Masatlı,
Payas Belediye Başkanı Bekir Altan,
askeri ve mülki erkan ile vatandaşlar
katıldı. Şehidin öz geçmişinin okun-
masının ardından İlçe Müftüsü Ha-
nifi Özlen, cenaze namazını kıldırdı.
Namaz sonrası Ertaş'ın naaşı, me-
zarlıktaki şehitlikte toprağa verildi.   

lHATAY/ANTALYA-AA

Şehit Jandarma Astsubay Çavuş Şen ve Jandarma
Uzman Çavuş Ertaş son yolculuklarına uğurlandı

ümüşsuyu Cadde-
si'nde toplanan sen-
dika üyelerinin yer

aldığı kortej, çeşitli sloganlar ata-
rak Taksim Meydanı'na geldi.
Grup önce 1 Mayıs 1977'de ya-
şanan olaylar sırasında hayatını
kaybedenler anısına Kazancı Yo-
kuşu'na karanfil bıraktı, Fatiha
okudu Mahmut Arslan ve bera-
berindekiler ardından Taksim
Cumhuriyet Anıtı'nın önüne geldi.
Burada açıklama yapan Arslan,
1 Mayıs Emek ve Dayanışma Gü-
nü'nün kendileri için önemli bir
gün olduğunu söyledi. Bugün
bütün meydanları Taksim Mey-
danı, bütün alanları 1 Mayıs alanı
gördüklerini belirten Arslan,
"Uzun zamandır Türkiye'nin her
bölgesinde birlik, mücadele ve
dayanışma gününü bir şölen ha-
vasında gerçekleştirmekteyiz. Bu
yıl da sendikal hareketin merkezi
olan Kocaeli'de HAK-İŞ mensup-
larıyla bir araya geleceğiz. Aynı
zamanda 81 ilde HAK-İŞ il baş-
kanlıkları 1 Mayıs bildirimizi mey-
danlarda okuyarak, kardeşleri-
mizle dayanışma içerisinde ol-
duğumuzu ifade edeceğiz." diye
konuştu. Arslan, meydan tartış-
malarının, polislerin, TOMA'ların,
biber gazlarının ve barikatların
olmadığı 1 Mayıs'ları özlediklerini
ve hep hayal ettiklerini vurgula-
yarak, "Bunu gerçekleştirmek için
büyük bir mücadele yaptık. Bugün
de bu meydanda bize izin verilmiş
olsaydı burada mitingimizi ya-
pabilirdik. Ama izin verilmemişse,
izin verilen meydanlarda hakkı-
mızı ve taleplerimizi yüksek sesle
konuşmak ve bütün dünyaya bu-
radan birlik mesajı vermek bizim
sorumluluğumuzdadır. HAK-İŞ

olarak bugün Türkiye'nin bütün
meydanlarında, dünyanın bütün
meydanlarında özgürlük, adalet,
barış isteyen, emek hareketinin
sorunlarını bir bir ortaya koyup,
çözümler talep eden bütün emek-
çilerle dayanışmamızı buradan
bir kez daha ifade ediyorum. 1
Mayıs Emek ve Dayanışma Gü-
nü'nü eğer imkan varsa bu mey-
dan dahil Türkiye'nin bütün mey-
danlarında kutlanmasını biz des-
tekliyoruz." ifadelerini kullandı.

"1 Mayıs'ın üzerine bu tür göl-
gelerin düşmesini istemiyoruz"

Taksim Meydanı'nda 2009,
2010 ve 2011'de bütün emek ör-
gütleriyle 1 Mayıs etkinliklerinin
gerçekleştirildiğini hatırlatan Ars-
lan, şöyle devam etti: "Bu mey-
danla ilgili tartışmaları biz o
tarihte sona erdirdik. Bundan
sonra Taksim'de verilecek izinle
burada yapabiliriz, eğer burada
izin yoksa Türkiye'nin bütün mey-
danları bizim meydanlarımızdır,
bütün alanlar bizim alanlarımızdır.
Meydan tartışmalarıyla bir kısım
güvenlik gerekçeleriyle kaos ve
gerilim oluşturmak, kaos ve ge-
rilimin etrafında dönmek emek
hareketine büyük haksızlıktır. Ko-
caeli'de, Bursa'da, İzmir'de, Sam-
sun'da, değişik illerde 100 binlerin
meydanlarda haklarını talep ettiği
bir günde meydan tartışmalarının,
'geldik, geleceğiz' demenin, polisin,
copların, TOMA'ların, barikatların
olduğu bir günü asla istemiyoruz.
İstanbul'un normalleşmesini, bu
meydanın da normalleşmesini is-
tiyoruz. Bütün emek hareketinin
temsilcilerine, birleşenlerine bu-
radan çağrı yapıyoruz; ne olur-
sunuz, emeğin bunca sorunları
var, emek hareketinin, emekçilerin

bunca sorunları var, bu sorunların
çözümü için meydanlarda hiç de-
ğilse 1 Mayıs'ta birlik mücadele
ve dayanışmayı gerçekleştirelim,
taleplerimizi yüksek sesle ifade
edelim, eleştirilerimizi yüksek
sesle yapalım ama bunu bir şölen
havasında yapalım. 1 Mayıs'ın
üzerine bu tür gölgelerin düş-
mesini istemiyoruz."

Açıklamanın ardından HAK-
İŞ İstanbul İl Başkanı Mustafa
İluk tarafından 1 Mayıs bildirisi
okundu. Grup, Taksim Cumhu-
riyet Anıtı'na Filistin bayraklı çe-
lenk bıraktı. Gümüşsuyu Cadde-
si'nde toplan Memur-Sen'e üye
bir grup, ardından Taksim Mey-
danı'na yürüdü. Taksim Cumhu-
riyet Anıtı'na çelenk bırakan grup
adına basın açıklaması yapan Me-
mur-Sen İstanbul İl Başkanı Cesur
Öztürk, 1 Mayıs'ı Samsun'da on
binlerce kişiyle birlikte kutlaya-
caklarını söyledi. Başta Filistin,
Doğu Türkistan, Suriye, Arakan,
Yemen, Libya, Afganistan olmak
üzere dünyanın her yerinde kan
döken ve 60 milyon insanı mülteci
durumuna düşüren kanlı emper-
yal düzeni reddettiklerini belirten
Öztürk, "Gazze'de 7 aydır aralıksız
soykırım uygulayan, 35 binden
fazla kardeşimizi şehit eden, bin-
lerce masum çocuğu katleden si-
yonist İsrail'i, suç ortağı ABD'yi
ve destekçi ülkeleri lanetliyoruz."
dedi. Öztürk, emeğin sömürüsüne
karşı olduklarını vurgulayarak,
"Mülakatın kaldırıldığı ve ücret
skalasındaki çarpıklığın giderildiği,
kamu görevlilerinin hak ettiği üc-
retin bütçe yükü olarak görül-
mediği, hakça bölüşümün, vergide
adaletin, ücretli hakkaniyetin mer-
keze alındığı bir mali politikanın

inşası için hep birlikte çabalamaya
devam edeceğiz." ifadelerini kul-
landı. Uluslararası Emek Konfe-
derasyonu (ILC) tarafından da
anıta çelenk bırakıldı. Memur-
Sen Genel Başkan Yardımcısı ve
ILC Genel Sekreteri Dr. Ahmet
Gök, yaptığı açıklamada bugünün,
dünyanın neresinde olursa olsun
ırka, dine ve ideolojiye bakılmak-
sızın tüm zulümlere dur deme
günü olduğunu söyledi. Gök, 7
Ekim'den bu yana Gazze halkına
yapılan katliamın derhal durdu-
rulması gerektiğini belirterek, "İs-
rail'e destek veren ve katliama
karşı sessiz kalan tüm devletleri
kınıyoruz. " dedi.

TÜRK-İŞ'e üye bir grup da Ka-
zancı Yokuşu'na karanfil bıraktı.
Ardından Taksim Cumhuriyet
Anıtı'nın önüne gelen grup adına
Türkiye Otel, Lokanta, Dinlenme
Yerleri İşçileri Sendikası (TOLE-
YİS) Genel Başkanı Cemail Ba-
kındı, 1 Mayıs 1977'de yaşanan
olaylar sırasında hayatını kaybe-
denleri andı. İşçi sınıfının 1 Ma-
yıs'ları asla unutmayacağını be-
lirten Bakındı, şöyle devam etti:
"Daha önce burada 1 Mayıs'ı kut-
ladık. Bu meydanda bu kutlama
esnasında hiçbir hadise olmadı,
burada her türlü kitle örgütü bu-
lundu. 1 Mayıs'ları burada barış
içerisinde kutlamayı öğrenmeliyiz,
buna herkes imkan sağlamalıdır.
İnşallah Taksim Meydanı'ndaki
bu yasaklama önümüzdeki yıl
kalkar, burada polis kardeşleri-
mizle valimizle bakanımızla mil-
letvekillerimizle siyasetçilerimizle
hep birlikte 1 Mayıs'ı kutlarız.
Türk insanı ve işçisi, özellikle
emekçi kardeşlerim buna layıktır,
bu onların hakkıdır." Konuşmanın

ardından saygı duruşunda bulu-
nuldu, İstiklal Marşı okundu. Tak-
sim Meydanı'na gelen Tüm Eğitim
Çalışanları Sendikası (TEÇ-SEN)
üyesi bir grup, Cumhuriyet Anı-
tı'na çelenk sundu. Grup adına
açıklama yapan TEÇ-SEN Mar-
mara Basın Sözcüsü Yakup Deri-
baş, ortalama devlet memuru
maaşının yoksulluk sınırı altında
kaldığını söyledi. Memurların
problemlerini maddeler halinde
sıralayan Deribaş, "Emekçinin ay-
rıştırılmadığı, alın terinin kutsal
sayıldığı, kadının toplumda ve
çalışma hayatında eşit hale geldiği,
grevli ve gerçek toplu sözleşmeli
kamu çalışanlarının olduğu bir 1
Mayıs'lar için mücadelemize ka-
rarlılıkla devam edeceğiz." dedi. 

Kamu Çalışanları Hak Sendi-
kaları Konfederasyonu (HAKSEN)
üyesi bir grup da anıta gelerek
çelenk bıraktı. 1 Mayıs Emek ve
Dayanışma Günü'nü kutlayan
HAKSEN Genel Başkanı Ayhan
Çivi, mobbinge dikkati çekti. Açık-
lamanın ardından grup, Kazancı
Yokuşu'nda 1 Mayıs 1977'de ha-
yatını kaybedenlerin anısına ka-
ranfil bıraktı. Hemşireler ve Tüm
Sağlık Profesyonelleri Sendikası
(HEP-SEN) Genel Başkanı Yunus
Şimşek ve beraberindekiler, Tür-
kiye'nin her ilini temsil eden
pankart eşliğinde Taksim Cum-
huriyet Anıtı'na geldi. "Sağlıkta
şiddet istemiyoruz" sloganı atan
üyeler adına açıklamada bulu-
nan Şimşek, sağlıkçıların talep-
lerini dile getirdi. Anıta karanfil
bırakan Huzur Sağlık ve Sosyal
Hizmetler İşçileri Sendikası Ge-
nel Başkanı Şeref Buldum da 1
Mayıs Emek ve Dayanışma Gü-
nü'nü kutladı. lİSTANBUL-AA

G

1 Mayıs Emek ve Dayanışma Günü kutlandı

FO
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 A
A1 Mayıs Emek ve Dayanışma Günü yurt genelin-

de kutlandı. HAK-İŞ Genel Başkanı Mahmut Ars-
lan ve sendika üyeleri, 1 Mayıs Emek ve Daya-

nışma Günü dolayısıyla Taksim Cumhuriyet Anı-
tı'na Filistin bayraklı çelenk bıraktı.
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İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya, terör
örgütü DEAŞ'a yönelik "Bozdoğan-
34" operasyonlarında 41 şüphelinin
yakalandığını bildirdi. Yerlikaya sos-
yal medya hesabından yaptığı pay-
laşımda, Emniyet Genel Müdürlüğü
İstihbarat Başkanlığı ve Terörle Mü-
cadele Daire Başkanlığı koordine-
sinde; İl Emniyet Müdürlüklerince
Bolu, Eskişehir, İstanbul, Kırıkkale,
Kilis, Kocaeli, Nevşehir, Sakarya,
Gaziantep, Şanlıurfa, Düzce ve Ma-
nisa'da olmak üzere 12 ilde DEAŞ
terör örgütüne yönelik operasyon
düzenlendiğini belirtti. Yerlikaya
operasyon kapsamında Bolu'da 5,

Eskişehir'de 1, İstanbul'da 10, Kı-
rıkkale'de 5, Kilis'te 5, Kocaeli'nde
4, Nevşehir'de 3, Sakarya'da 1, Ga-
ziantep'te 1, Şanlıurfa'da 3, Düzce'de
1 ve Manisa'da 2 olmak üzere top-
lam 41 DEAŞ terör örgütü mensu-
bunun yakalandığını bildirdi. Ope-
rasyonda, ruhsatsız tabancalara,
çok sayıda dijital materyal ve çok
miktarda döviz ve Türk lirasına el
konulduğunu aktaran Yerlikaya,
"Operasyonları gerçekleştiren kah-
raman polislerimizi tebrik ediyorum.
Allah ayaklarına taş değdirmesin.
Milletimizin duası sizinle." ifadele-
rine yer verdi. lANKARA-AA

İran 14 Nisan'da İsrail'in Şam'daki
İran konsolosluğunu bombalama-
sına misilleme yaptı. Bu tarihlerde
Körfez’de Kuzey Afrika ve Ortado-
ğu’da bulunanlar ise hava trafiğinin
felç olması ile sıkıntı yaşadı. Bun-
lardan biri de bendim, bakın bu
gölge oyununda neler oldu?

İran'dan İsrail'e doğru uçan dron-
ların görüntülerinden başlayarak
ardından füzelerle devam eden
olay bir Oscar'a layıktı. 

İran operasyonu, iki ülke ara-
sındaki on yıllardır süren gölge sa-
vaşını ortaya çıkardı.

İran ile İsrail arasında yeni an-
gajman kuralları var.

İran “yeni bir denklem" diyor
buna.

İran yıllardır İsrail'in Suriye hattı
ve Hizbullah hattına saldırmasına
sessiz kalmıştı.

İran, Yemen'de Ensar Allah, (Kı-
zıldeniz'deki küresel ticareti engel-
leyen) ve Hizbullah’ı destekledi.

İran, İsrail'in zayıf statüsünü,
Batı'nın Gazze'deki katliamdan duy-
duğu ahlaki utancı ve ABD'nin et-
kisizliğini su yüzüne çıkardı. 

İran'ın İsrail'e yönelik saldırısına
verdiği yanıt heryerde tartışıldı.

İsrail'e misilleme olarak İran, ve-
killer aracılığıyla değil, bölgesel
bir çatışmayı tetiklemeden doğru-
dan yanıt vermeyi seçti. 

Saldırıdan ABD ve bölge ül-
kelerine 72 saat önceden haber
verildi.

Aynı anda hava ulaşımı ve ha-

valimanları felç oldu, yüzbinlerce
insan coğrafi rahatsızlık yaşadı.

Evlerine ülkelerine ulaşamadı,
Thy seferleri durdu. Dubai’den ay-
rılıp Türkiye’ye dönemeyenlerden
birisi de bendim.

Evet, Yavaş hareket eden İran
insansız hava araçları İsrail'e İsrail
hava sahasına ulaşmadan önce ha-
zırlanmaları için zaman verdi. 

Bazıları saldırıyı çok az sayıda
insansız hava aracı veya füze he-
deflerine ulaştığı için eleştiriken,
diğerleri bunu İsrail'in potansiyel
savunmasızlıklarını ve müttefikle-
rinin desteğine olan bağımlılığını
ortaya çıkaran caydırıcılığı yeniden
tesis etmek için iyi düşünülmüş bir
çaba olarak yorumladı. 
Gazze'deki 
korkunç durum 

Gazze ile ilgili endişelerin yerini
bölgesel bir tırmanış endişesine bı-
raktı.

Netanyahu için ise vazifeyi uzat-
ma şansı sağladı.

Çatışmanın ekonomik yükü -
yaklaşık 30 milyon dolara mal olan
İran insansız hava araçlarına ve
füzelerine karşı savunmanın İsrail'e
1 milyar dolardan fazlaya mal ol-
duğu tahmin ediliyor.

Sonuç şu;
Derhal bölge çapında bir ateşkes

uygulanmalıdır.
Yoksa daha çok Gölge Savaşı

izler ve daha çok insanın kaybına
şahit oluruz.

AK Parti Sözcüsü Çelik: Gazze’ye
sahip çıkmaya devam edeceğiz

Muş'ta çocuklarının terör ör-
gütü PKK tarafından dağa gö-
türülmesinden DEM Parti'yi
sorumlu tutan aileler, partinin
il başkanlığı binası önündeki
"evlat nöbeti"ne devam etti.
Her hafta çarşamba günü DEM
Parti İl Başkanlığı binası önün-
de toplanan aileler, bu hafta
da eylemlerini sürdürdü. "Evlat
nöbetindeyiz", "Anneler dire-
niyor" ve "Artık yeter yaka-
mızdan düşün" yazılı pankart-
lar açan anne ve babalar, fo-
toğraflarını taşıdıkları çocuk-
larına teslim olmaları için çağ-
rıda bulundu. Baba Halit Altun,
gazetecilere, 2014'te oğlunun
okuldan alınarak dağa götü-

rüldüğünü söyledi. Yıllardır
evlat hasreti çektiklerini be-
lirten Altun, "Yaklaşık 5 yıldır
partinin önünde nöbet tutu-
yoruz. Onlardan çocuklarımızı
istiyoruz. Çocuklarımız gelin-
ceye kadar buradan ayrılma-

yacağız. Tek istediğimiz ço-
cuklarımız. Kulaklarınıza pa-
muk tıkamayın. Sesimizi du-
yun. Oğlum, sesimi duyuyor-
sun dön. Orası bize göre değil,
ne babamız, ne ailemiz var
orada." diye konuştu. Anne

Ayten Koçhan ise oğlunun 8
yıl önce kaçırıldığını dile ge-
tirdi. Çocuğundan haber ala-
madığını belirten Koçhan, "Ey-
lemimize kararlılıkla devam
ediyoruz. Çocuğum gelse de
gelmese de eylemi sürdüre-
ceğim. Ersin, oğlum bizi gö-
rüyorsan, duyuyorsan dön.
Yolunuz yol değil. Biz ciğer-
lerimizin, evladımızın peşin-
deyiz. Artık evlat hasretine
dayanamıyoruz. Onların ço-
cukları okullarda, sizler de
dağların başındasınız yavrum.
Bütün çocuklara sesleniyo-
rum, gelin teslim olun. Yeter
analar babalar ağladı." ifade-
lerini kullandı.  lMUŞ-AA

Terör örgütü DEAŞ’a yönelik “Bozdoğan-34” 
operasyonlarında 12 ilde 41 şüpheli yakalandı

İzmir'de yasa dışı silah ticareti ve
imalatına yönelik hava destekli ope-
rasyonda 13 şüpheli gözaltına alındı.
Kınık Cumhuriyet Başsavcılığı ko-
ordinesinde İzmir Organize Suçlarla
Mücadele Şube Müdürlüğü ile Aliağa
Organize Suçlar Büro Amirliği ekip-
leri, yasa dışı silah ticareti ve imalatı
yapan şüphelilere yönelik çalışma
başlattı. Hava destekli gerçekleşti-

rilen operasyonda belirlenen ad-
reslere baskın düzenleyen ekipler,
gözaltı kararı verilen 14 şüpheliden
13'ünü yakaladı. Adreslerde yapılan
aramalarda 11 tabanca, 1 otomatik
tüfek, çok sayıda silah parçası, bir
miktar uyuşturucu ve 190 uyuştu-
rucu hap ele geçirildi. Polis, bir şüp-
helinin yakalanması için çalışmala-
rına devam ediyor. lİZMİR-AA

İzmir’de yasa dışı silah ticareti ve imalatına
yönelik operasyonda 13 şüpheli yakalandı

K Parti Genel Baş-
kan Yardımcısı ve
Parti Sözcüsü

Ömer Çelik, parti genel mer-
kezindeki AK Parti Merkez Yü-
rütme Kurulu (MYK) toplantı-
sının ardından basın açıklaması
yaptı. AK Parti Genel Başkanı
ve Cumhurbaşkanı Recep Tay-
yip Erdoğan başkanlığında
MYK toplantısının gerçekleşti-
rildiğini anımsatan Çelik, top-
lantıda Meclis'te ve gelecek dö-
nemde yapılacak çalışmaların
değerlendirildiğini belirtti. Çe-
lik, Teşkilat Başkanı Erkan Kan-
demir'in yaptığı sunumda bü-
tün seçimlerde iller, ilçeler dü-
zeyindeki durumun gözden ge-
çirildiğini, değerlendirmeler ve
analizlerin yapıldığını söyledi.
Ömer Çelik, 1 Mayıs İşçi ve
Emek Bayramı dolayısıyla, eme-
ğiyle dünyayı güzelleştiren,
alın teriyle rızkının peşinde ko-
şan ve verdiği emekle insanların
daha insanca bir hayat yaşa-
masına katkıda bulunan bütün
emekçilere sevgi ve saygılarını
sunduğunu anlattı. Gazze'deki
durumun gündemlerinde ol-
duğunu ifade eden Çelik, Ulus-
lararası Adalet Divanı kararla-
rına ve Birleşmiş Milletler Gü-
venlik Konseyi kararlarına rağ-
men hiç bir gücün Netanyahu
hükümetinin soykırımcı poli-
tikasını durduramadığını, Batılı
ülkelerin bir yandan Netanya-
hu'ya silah vermesi öbür ta-
raftan Gazze'ye insani yardım
göndermesi şeklindeki çifte
standartlı gündemin onları
daha çok cesaretlendirdiğini
belirtti. Çelik, bütün bunlara
rağmen küresel vicdanın ayakta
olduğunu kaydetti. Dünyanın
bütün önemli şehirlerinde son
derece soylu ve asil insanların
tepkilerini net şekilde ortaya
koyduğunu, halkların şimdiye
kadar dünya tarihinde görül-
memiş bir biçimde Filistin da-
vasından yana tavır koymaya
devam ettiğini vurgulayan Çe-
lik, "Son dönemde meydana
gelen protestoların neticesi ola-
rak gündeme gelen bir takım
eylemlerde görülen şudur ki
buna verilen tepkiler kesinlikle
Gazze meselesinde insani bir
duruşu bastırmaya, insanlığın
ve vicdanın sesine tepki ver-
meye dönük olaraktır. Burada
insanların Gazze'den yana, Gaz-
ze'deki insanlık durumundan
yana ortaya koyduğu tepkileri
ve haklı duruşu dünyanın de-
mokratik ve batılı ülkelerinin
ters kelepçe dediğimiz bir uy-
gulamayla karşıladığını görü-
yoruz." diye konuştu. Düşün-
ceye, vicdana vurulan ters ke-
lepçenin en önemli gündem
maddesi olmaya devam ettiğini
dile getiren Çelik, üniversite-
lerde Müslüman öğrenciler na-
maz kılarken onları şiddetten,
polisin aşırı müdahalesinden

Hristiyan öğrencilerin koruma-
ya çalıştığını söyledi. Soykırım
konusunda çalışmalar yapan
Yahudi düşünürlerin Netanya-
hu'nun soykırımcı politikasına
güçlü tepkiler verdiğini anlatan
Çelik, bütün bu tablonun içe-
risinde dünyanın demokratik
ülkelerinin verdiği tepkinin hiç
bir şekilde insanlık onuruna
yakışmadığını kaydetti.

ABD'de bir öğretim üyesinin
yerde sürüklenirken ve tutuk-
lanırken çekilen fotoğrafını
gösteren Çelik, şöyle konuştu:
"Bir öğretim üyesi yerde sü-
rüklenirken ve tutuklanırken
kendisine birisi, 'Ne yapabilirim
sizin için?' diyor. Ben felsefe
bölüm başkanıyım Atlanta'daki
bir üniversitenin, 'Lütfen felsefe
bölümüne haber verin' diyor.
Zannedersiniz ki bu diyalog,
engizisyon zamanında geçiyor,
insanların düşünceleri yüzün-
den yakıldığı dönemlerde ge-
çiyor. Üniversite öğretim üye-
leri öğrencilerini korudukları
için öğrencileri Gazze'ye tepki
verirken yönetimler onlara
karşı sistematik bir dışlama
politikası güderken bu ters
kelepçe uygulamasıyla karşı
karşıya kalıyorlar. Soykırım
karşıtı Yahudi bir profesör, po-
lisler tarafından Gazze'deki
Netanyahu'nun politikasına
karşı çıktığı için gözaltına alı-
nıyor. Bence bu görüntüler
düşünceye vurulan ters ke-
lepçenin, vicdana vurulan ters
kelepçenin, soykırıma karşı
çıkmaya karşı vurulan ters ke-
lepçenin sembolü olarak bütün
hafızalara nakşedilmiştir."
"Zihinleri işgal
etmeye çalışıyor
bu Siyonizm"

Siyonizmin medeniyetin bü-
tün birikimlerinin askıya alın-
masına yol açan bir tutum or-
taya çıkardığını vurgulayan Çe-
lik, sözlerini şöyle sürdürdü:
"Zihinleri işgal etmeye çalışıyor
bu Siyonizm dediğimiz, Ne-
tanyahu'nun temsil ettiği zih-
niyet. Netanyahu'nun soykırım
zihniyeti şu anda insanlığı teh-
dit eden bir düşünce biçimidir,
bir saldırganlıktır, bir soykırım
siyasetidir. Dolayısıyla insanlık
bütün bu tepkileri vererek Ne-
tanyahu hükümetinin temsil

ettiği bu zihniyetin temsil ettiği
bu soykırım zihniyetine karşı
ayakta durmaya çalışıyor ve
buna itiraz etmeye çalışıyor.
Tüm bunun karşısında bütün
bu tepkiler ve eylemler hala
üniversitelerin bahçesinde de-
vam ederken buna karşı tabii
polis şiddetinin uygulanması
ibretlik bir görüntü ortaya çı-
karmaktadır. Her ne olursa ol-
sun insanlık vicdanı, küresel
vicdan çeşitli dinlerden, çeşitli
milletlerden soylu ve asil in-
sanlar bu soykırım zihniyetini
yenecektir. Hani deniyor ya
'Gazze hariç dünyanın her tarafı
işgal altındadır' diye. Cumhur-
başkanımızın ortaya koyduğu
bir iradeyle şunu söyleyebiliriz
ki, bu zihniyet Türkiye'yi Cum-
hurbaşkanımızın koyduğu ifa-
deler, ortaya koyduğu duruş,
Türkiye Cumhuriyeti'nin ortaya
koyduğu duruş, milletimizin
asil duruşu sayesinde, bütün
vatandaşlarımızın ortaya koy-
duğu duruş sayesinde Siyo-
nizm, bu işgal zihniyeti burayı
da işgal edememiştir. Onun dı-
şında işgal edilmiş yerler var
ve bu işgal edilmiş yerlerde
düşünürlere, öğrencilere en
acımasız şekilde bir şiddet uy-
gulandığını görüyoruz. Tabii
ki bunu bütün gücümüzle kı-
nıyoruz. Bu soykırım zihniye-
tiyle sonuna kadar mücadele
edeceğiz. İnsanlık eninde so-
nunda bu soykırım zihniyetini
yenecektir ve bunların failleri
eninde sonunda uluslararası
mahkemelerde yargılanacaktır.
Gazze'de insanlığa insanlık
dersi öğreten küçük çocukların,
kadınların mücadelesi muhak-
kak surette galip gelecektir."
"Gazze'ye sahip
çıkmaya devam
edeceğiz"

İsrail ve Filistin arasındaki
durumun, iki ülke arasındaki
mesele olmaktan çıktığını be-
lirten Çelik, şunları kaydetti:
"Meseleyi, Netahyahu zihniye-
tinin yaptığı gibi bir din savaşı
haline getirmeye çalışanların
yaptıkları işler boşa çıkmıştır.
Meseleyi Netanyahu zihniye-
tinin yaptığı gibi Batı medeni-
yeti ile diğerleri arasında bir
mücadele gibi göstermeye ça-
lışanların söylemleri boşa çık-

mıştır. Bugün mesele, insanlığı,
insanlık onurunu, o kadınları,
çocukları savunanlarla soykırım
zihniyetini savunanlar arasında
bir mücadeledir. Bugün mü-
cadele Gazze'nin yanında du-
rarak, medeniyeti ve medeni-
yetin değerlerini savunanlarla
Netanyahu'nun yanına hizala-
narak barbarlığı savunanlar
arasında bir mücadeledir. Onun
için medeniyetten, insanlıktan,
vicdandan ve insan onurundan
yana tutumumuzu sürdürerek
Gazze'ye sahip çıkmaya devam
edeceğiz."

İran ile İsrail arasında bir
gerilimin yaşandığı bir dönem-
de Cumhurbaşkanı Recep Tay-
yip Erdoğan'ın Irak ziyaretinin
son derece önemli olduğunu
vurgulayan Çelik, 12 yıl aradan
sonra Irak'taki pozitif gelişme-
leri görmenin son derece mem-
nuniyet verici olduğunu söyledi.
Irak ziyaretinde terörle müca-
dele, sınır aşan sular, güvenlik,
savunma sanayii, ticaret, sağlık,
iletişim, enerji, ulaşım gibi ko-
nularda çok kapsamlı değer-
lendirmeler yapıldığını aktaran
Çelik, Irak ziyaretinin, tek se-
ferde en çok anlaşma imzala-
nan ziyaret olduğunu, 26 an-
laşma imzalandığını ifade etti.
"PKK, Irak'ın toprak
bütünlüğüne de
karşı"

Bütün bölgede kaos ve is-
tikrarsızlık sürerken, Kalkınma
Yolu Projesi'nin bu ziyaretin
merkezi konularından biri ol-
duğuna dikkati çeken Çelik,
"Basra'yı Türkiye'ye bağlayacak
olan Kalkınma Yolu Projesi'nin
hayata geçmesini istemeyen,
bölgede kaosun ve istikrarsız-
lığın sürmesini isteyen pek çok
odak var. Ama Türkiye tüm
bu kaosun içerisinde bile ba-
rıştan, istikrardan yana tutu-
munu sürdürerek, bu projeye
güçlü destek vermektedir." diye
konuştu. Ziyaretin bir diğer
önemli konularından bir tane-
sinin ise terörle mücadele ol-
duğunu belirten Çelik, "Irak
makamlarının PKK'yı yasaklı
örgütler listesine almasını mem-
nuniyetle karşılıyoruz. Ama
doğrudan terör örgütleri liste-
sine alması gerektiğini de ifade
ediyoruz. PKK, Irak'ın toprak
bütünlüğüne de Irak halkına
da karşı olan bir terör örgütü-
dür. Ve bir terör örgütü hangi
muameleyi görmesi gerekiyor-
sa, o muameleyi görmesi ge-
rekir." dedi. Çelik, saldırı ve
terör tehdidi Irak toprakların-
dan geldiğinde, Türkiye'nin
Birleşmiş Milletler şartının 51.
maddesinin verdiği yetkiyle
müdahale ettiğini anımsatarak,
bu müdahalelerin Irak'ın toprak
bütünlüğüne ve siyasi egemen-
liğine karşı olmadığını vurgu-
ladı.  lANKARA-AA

A

AK Parti Sözcüsü Çelik, "Netanyahu'nun soykırım zihniyeti şu anda insanlığı tehdit
eden bir soykırım siyasetidir. Onun için medeniyetten, vicdandan ve insan onurun-
dan yana tutumumuzu sürdürerek Gazze'ye sahip çıkmaya devam edeceğiz." dedi.
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İran- İsrail Gölge Savaşı
sona erdi

Muşlu aileler, DEM Parti önündeki ‘evlat nöbeti’ni sürdürdü
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KKTC Cumhurbaşkanı Ersin Tatar, "Biz
50'inci yıl kutlama programlarına baş-
larken Türk askerinin Ada'dan çekil-
mesini konuşmak abesle iştigaldir."
dedi. Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti
(KKTC) Cumhurbaşkanı Ersin Tatar,
Avrupa Birliği (AB) Liderler Zirvesi
sonuç bildirisinde Türkiye ve Kıbrıs
ile ilgili yer alan ifadeleri eleştirerek,
"AB'nin tutumunda, zorbalık, baskı,
haksızlık ve hukuksuzluk var." ifade-
lerini kullandı. Tatar, KKTC Cumhur-
başkanlığı Ofisinde gündemdeki ko-
nular ile ilgili AA muhabirine değer-
lendirmelerde bulundu. Türkiye'nin
Kıbrıs'ta 1571'den beri olduğunu söy-
leyen Tatar, hiç kimsenin Türkiye'ye
"Kıbrıs'tan git" demeye hakkı olmadığını
belirtti. Tatar, başta Birleşmiş Milletler
(BM) olmak üzere Batılı ülkelerin, Ko-
sova, Tayvan ve hatta Filistin gibi böl-
gelerde 2 devletli çözüm önerdiğini
hatırlatarak, Kıbrıs'ta ırkı, dili, dini,
kültürü, tarihi her şeyi farklı iki milleti
zorla birleştirmeye çalışmanın anlamsız
olduğunu vurguladı. BM ve AB'nin
Kıbrıs Türklerine yönelik ambargo uy-
gulayarak, birleşme halinde Türklerin
kaybolacakları federasyon temelli sis-
temi dayattıklarını dile getiren Tatar,
şunları kaydetti: "Onların dayattığı bir

çözüme bizi zorlamak için bir takım
oyunlar oynanmaktadır. Biz bu oyun-
lara gelmeyeceğiz. KKTC'nin kendi di-
namikleri ile kendi halkına, müreffeh,
yarınlarda bağımsız ve özgür onurlu
bir yaşamı Türkiye'nin desteği ile su-
nabileceğini tüm dünyaya haykırmaya
devam ediyoruz."

Tatar, Brüksel'deki AB Liderler Zir-
vesi'nde Türkiye-AB ilişkilerinin ele
alındığını ve sonuç bildirgesinde Tür-
kiye'den Kıbrıs meselesinde taviz ver-

mesinin istendiğini aktardı. Aynı za-
manda sonuç bildirgesinde, Türk ta-
rafına Rumlar ile Birleşmiş Milletler
(BM) parametreleri çerçevesinde mü-
zakerelere başlanmasının dayatıldığını
vurgulayan Tatar, "AB'nin tutumunda,
zorbalık, baskı, haksızlık ve hukuksuzluk
var. Şahsen ben bunu sindiremiyorum.
Yunanistan ve müttefiklerinin amacı,
Kıbrıs'ı Girit'e dönüştürerek Türkiye'yi
Doğu Akdeniz'den dışlayıp Anadolu'yu
kuşatmaya çalışmak ve Kıbrıs Türk

toplumunu kendi memleketinde azınlık
haline düşürmektir." dedi.
"Harekatın 50'nci yıl
dönümünü coşkuyla
kutlayacağız"

Tatar, 1960'lardan 1974'e kadar Kıb-
rıs'ta Türklerin çok acılar çektiğini ve
Rumlar tarafından soykırıma tabi tu-
tulduğunu hatırlatarak, Kıbrıs'a barış
getiren 20 Temmuz 1974 Kıbrıs Barış
Harekatı'nın 50'nci yıl dönümünün
kendileri için çok farklı bir duygu ol-
duğunu anlattı. Türk askerinin Ada'da
bulunmasının sadece Türklere değil
Rumlara da barış getirdiğine işaret
eden Tatar, "Biz 50'inci yıl kutlama
programlarına başlarken Türk askerinin
Ada'dan çekilmesini konuşmak abesle
iştigaldir. Kimse buna benzer konuş-
maları bizden beklemesin. Harekatın
50'nci yıl dönümünü coşkuyla kutla-
yacağız." diye konuştu. Tatar, son gün-
lerde GKRY tarafından sıklıkla dillen-
dirilen müzakerelerin yeniden başla-
tılması çağrılarına değinerek, Rumların,
sadece kendilerinin egemen ve ulus-
lararası eşit statüsünün teyit edilmesini
müzakere süreci için şart koştuğunu
ve federasyon temelli bir yaklaşımda
ısrar ettiğini aktardı. Federasyon temelli

bir yaklaşımda Kıbrıslı Türklerinin,
Türkiye ile bağlarının kopacağını ve
AB içinde oldukça zorluk çekeceklerini
vurgulayan Tatar, "Böyle bir durum
bizim sonumuzun başlangıcı olur. Ku-
zey Kıbrıs ayrı egemen devlet olarak
bağımsızlık ve özgürlük yolunda yü-
rümezse AB içinde yem olur ve bizi
oldukça kötü günler bekler. Biz böyle
bir oyuna gelmemek için Türkiye'nin
desteğinde canla başla çalışıyoruz."
değerlendirmesinde bulundu.
"ABD'deki üniversite
öğrencilerini takdir
etmek gerek"

Tatar, İsrail'in Gazze'ye yönelik sal-
dırganlığını her platformda kınadık-
larını belirterek, İsrail ve Yahudi Ce-
maati baskısı ve karmaşık ilişkilerinin
öğrenciler dışındaki alanlarda duygusal
tepki vermeyi sınırlandırdığını belirtti.
"ABD'deki üniversite öğrencilerini takdir
etmek gerek." diyen Tatar, "Öğrenciler,
Yahudi Cemaatinin baskısı altındaki
ABD'de karmaşık ilişkiler ağına gir-
meden özgürce duygularını ifade edi-
yorlar. Baskı unsurlarının tamamına
başkaldırarak bu hareketlerin içine
girmeleri bence takdiri hak ediyor."
diye konuştu. lLEFKOŞA-AA
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KKTC Cumhurbaşkanı Tatar: AB’nin tutumunda, zorbalık, baskı, haksızlık ve hukuksuzluk var

PROF. DR. SOYALP TAMÇELİK

nkara Hacı Bayram Veli
Üniversitesi Uluslararası
İlişkiler Bölümü Öğretim

Üyesi Prof. Dr. Soyalp Tamçelik, Yu-
nanistan’ın İyon ve Adalar (Ege) De-
nizlerinde kurmak istediği deniz park-
larını ve bu durumun Türk-Yunan iliş-
kisine vereceği zararı AA Analiz için
kaleme aldı. Atina'da 16-17 Nisan'da
9'uncusu gerçekleştirilen Okyanusu-
muz Konferansı'nın (OOC) temel ama-
cı, denizlerin korunması ve sürdürü-
lebilir yönetimin sağlanmasıdır. Ancak
konferans, sunulan öneriler, teklif edi-
len projeler ve alınan kararlarla Yu-
nanistan’ın egemenlik hukukunun ih-
yası ve politik çıkarlarının gerçekleş-
tirilmesi gösterisine dönüştü.
Deniz parkı ilan
edilmesi planlanan
bölgeler nerede?

Yunan hükümeti, denizlerdeki doğal
kaynakları korumak ve ekonomik bü-
yümeyi sağlamak amacıyla yasal, teknik
ve siyasi önlemlerin alınması gerektiğini
belirtiyor. Ancak Yunanistan'ın, bu ka-
rarları alabilmesi için ilgili bölgelerde
egemen devletmiş gibi davranması ge-
rekir ve bu bölgelerde müesses nizam
tesis etmek isteyen Yunanistan, Adalar
Denizi’nde hukuki dayanağı olmayan
fiili durum yaratmak istiyor.

Yunanistan, Okyanusumuz Konfe-
ransı'nda 2 büyük proje önerdi. Bu
projeler çerçevesinde, biyolojik çeşit-
liliği ve deniz ekolojisini korumak
amacıyla biri İyon Denizi’nde, diğeri
de Adalar Denizi’nde olmak üzere 2
deniz parkı ilan edeceğini açıkladı.
Bu yöntemle Yunanistan, çevreci gö-
rünmeyi ve Adalar Denizi’nde haki-
miyetini artırmayı hedefliyor.

Adalar Denizi’nde ilan edilecek
deniz parkının yeri resmi olarak açık-
lanmasa da Yunan basınına göre ilki
Milos Adası’nın (Değirmenlik) batı-
sından Nisiros Adası’na (İncirli) kadar
uzanan ve 11 ada ile adacığı kapsayan

bölümün 3 bin milkare olduğu belir-
tildi. Bu bölüm, Adalar Denizi’nin gü-
neyinden başlayıp güneydoğu istika-
metinde devam eden, Batı Anadolu’da
Datça yarımadasının karşısına kadar
uzanan bir mevkiyi kapsıyor. İkinci
kısmın ise İyon Denizi’nde yer alan
Kefalonya Adası’nın kuzeyinden baş-
layıp Kithira (Çuha) ve Antikythera
(Sikliye) adalarına [1] kadar uzandığı
ve 5 bin milkareden fazlasına tekabül
ettiği belirtiliyor. [2] Yunanistan’ın
Çevre ve Enerjiden Sorumlu Bakanı
Theodoros Skylakakis, bu bölgelerin
ulusal park hüviyetini taşıyacağını ve
önümüzdeki yılın başında da yasalla-
şacağını belirtti. [3]

Konuyla ilgili He-
len Çukuru denen
bölge, Helen Yayı’na
paralel olarak Helen
Dağları, İyon Adaları,
Girit, Rodos, Dinarid
ve Helenid dağlarının
yayılım hattından gü-
neybatı istikametinde
Türkiye’ye uzanıyor
ve Toros Dağları’na
bağlanıyor. [4]

Buna göre Yuna-
nistan'ın, İyon adala-
rının dışsal sınırından
başlayarak Girit ve
Rodos adalarının dış-
sal sınırına uzanması,
devamında Batı Anadolu’nun kıyı şe-
ridine kadar gelmesi ve bu hat üzerinde
muhtelif zamanlarda ve mekanlarda
farklı deniz parkı inşa etmesi mümkün
olabilecektir. Projenin gerçekleşmesiyle
beraber Yunanistan, daha önce elde
edemediklerini bu şekilde ekolojik sis-
temin koruyucusu sıfatıyla elde ede-
bileceğini düşünüyor.
Bu adım Türk-Yunan
ilişkilerine zarar verir mi?

Ankara Yunanistan'ın planlarına
tepki göstererek, Yunanistan’ın ege-
menliği tartışmalı gri bölgelerde deniz
parkı kurarak sorunları karmaşık hale

getirdiğini belirtti. Yunanistan'ın deniz
parkının ilkini İyon Denizi’ndeki ada-
ların dışsal sınırından başlatması Av-
rupa Birliği (AB) açısından bir sorun
teşkil etmeyecektir. Ancak Adalar De-
nizi’nde Girit, Rodos ve Batı Anadolu
hattının dışsal sınırı üzerindeki bulu-
nacak deniz parklarının kurulması ve
Türkiye’yle yaşanması muhtemel ger-
ginlikte aynı durum geçerli değildir
ve AB’nin bu süreçte tarafsız olması
mümkün değildir.

Yunanistan’ın fiili durum yaratarak
Türk-Yunan dostluğuna zarar verdiği
açıktır. Yunan Dışişleri Bakanı Yorgos
Yerapetritis, Türkiye ile Yunanistan
arasında imzalanan "Dostane İlişkiler

ve İyi Komşuluk Hak-
kında Atina Bildirge-
si"yle iki ülkenin temel
tezlerinden vazgeçme-
diğini [5] Ege Deni-
zi'nde deniz parkı ilan
etmenin egemenlik
haklarının kullanımıy-
la ilgili olduğunu [6]
ve bu durumun tartı-
şılamayacağını belirt-
mesi dikkat çekicidir.

Üstelik bu durumda
Güney Kıbrıs Rum Yö-
netimi (GKRY) de çev-
reci gerekçelerle Kıb-
rıs’ın çevresinde, özel-
likle de Baf açıklarında

deniz parkı sahaları ilan etmeyi gün-
deme getirebilir. Buna göre Adalar
Denizi ve Doğu Akdeniz’deki deniz
parklarının koruma sahaları bir düz-
lemde bileşirse ve koruma kalkanı adı
altına yeni bir güvenlik konsepti ku-
rulursa nelerin yaşanabileceğini dü-
şünmek hiç de zor değildir. Zira ulus-
lararası hukukta deniz parklarının
ilanı bir tür deniz koruma alanı olarak
kabul ediliyor. [7] Yunanistan’ın bu
adımı, bu bölgelerde hukuki düzen-
lemeler yapabileceği ve denetim [8]
icra edebileceği manasına geliyor.

Atina’nın ilan ettiği deniz parklarıyla
böyle bir güce sahibi olması demek,

Yunanistan’ın Adalar Denizi’nde yeni
durum ihdas etmesi, oldubitti yarat-
ması ve egemenlik iddia etmesi demek
olacaktır. Nitekim Yunanistan’ın 2030
yılına kadar deniz koruma alanlarında
dip trolü avcılığını yasaklayacak olması
da bundandır.

Sonuç olarak denebilir ki, Yuna-
nistan’la Türkiye arasında deniz park-
ları zemininde kurulacak diyalog Ada-
lar Denizi kadar Doğu Akdeniz’in ge-
leceği açısından da önemlidir. Dolayı-
sıyla Türk-Yunan halklarının yakın-
laştırılmaya çalışıldığı bir dönemde
Yunan siyasal karar alıcıların ilişkileri
zorlayıcı karar alması doğru değildir.

Bu konuya dikkati çeken Türk Dış-
işleri Bakanlığı, Yunanistan’ın deniz
parkı bahanesiyle kurulmak istenen
güven duygusunu istismar ettiğini,
uluslararası anlaşmalarla egemenliği
Yunanistan’a devredilmemiş ada, ada-
cık ve kayalıkların statüsünü değiştir-
meye çalıştığını ve yaratılmak istenen
fiili durumun kabul edilmeyeceğini
belirtti. [9] Yunan Dışişleri Bakanlı-
ğından konuya ilişkin yapılan açıkla-
mada ise “Türk Dışişleri Bakanlığının
bu duyurusu, çevresel bir konuyu si-
yasallaştırma” [10] olarak tanımlandı.
Buradan da anlaşıldığı üzere Yuna-
nistan, çevre sorunlarını ulusal ve jeo-
politik çıkarları için kullanabilecek
konumdadır. Türk-Yunan ilişkilerinin
normalleşmesi için güven artırıcı ön-
lemlerin alındığı bir dönemde, bu sü-
reci akamete uğratmak hiç kimsenin
yararına olmayacaktır.       

Not: Akdeniz Bilim Komisyonu (CI-
ESM) tarafından önerilen 8 deniz
barış parkı ve alanlarına bakıldığında
bu alanlardan 4'ünün Türkiye’yle doğ-
rudan ilgili olduğu görülmektedir. Bkz.
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in the Mediterranean” Preview of a
the Mediterranean Science Commis-
sion Proposal, s.4, Şubat 2011, (Erişim
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[4] Esra Canbay, Fethiye-Burdur
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Yunanistan, İyon ve
Adalar Denizi'nde kur-
mak istediği 2 deniz
parkıyla çevreci görün-
meyi ve Adalar Deni-
zi’nde hakimiyetini 
artırmayı hedefliyor.

Yunanistan’ın deniz parkı 
ilanı ne anlama geliyor?

İngiltere hükümeti-
nin ülkeye yasa dışı
yollarla giren sığın-
macıları Ruanda'ya

göndermek için 2 yıldır
geçirmek için uğraştığı
planın onaylanmasının,
Avrupa Parlamentosu-
nun aldığı kararla
aynı zaman dilimi-

ne denk gelmesi
manidar.
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Uzmanlar, İsrail
ordusunun Gazze'de
WhatsApp üzerinden
veri elde etmesinin
risklerini değerlendirdi

İsrail yanlıları California Üniversitesindeki
Gazze Dayanışma Kampı’na saldırdı
ABD'de çoğunun yüzleri maskeli
bir grup İsrail yanlısı, California
Üniversitesinde Filistin destek-
çisi öğrencilerin kurduğu Gazze
Dayanışma Kampı'na saldırırken
o anlarda bölgede hiçbir gü-
venlik görevlisinin bulunma-
ması dikkati çekti. Bölgedeki
gazetecilerin aktardığına göre,
elleri sopalı ve çoğunun yüzü
maskeli bir grup İsrail yanlısı,
California Üniversitesindeki
Gazze Dayanışma Kampı'na
saldırdı. Kampın etrafındaki
barikatları yıkmaya çalışan sal-
dırganlar, Filistin destekçisi gös-
tericilere, başta su şişesi olmak
üzere ellerindeki cisimleri fır-
lattı. Bazı öğrencileri darbeden
saldırganlar, Filistin destekçisi
göstericilere küfürler savurdu.
Polis ortada yoktu

Grubun, Gazze Dayanışma

Kampı'na saldırdığı anda böl-
gede, polis dahil herhangi
bir güvenliğin olmaması göze
çarptı. Saldırı anını sosyal
medya hesabından paylaşan
gazeteci Sergio Olmos, "Bir
saattir California Üniversite-
sindeki bu kavgayı izliyorum.
Herhangi bir polis tepkisi
yok." ifadelerini kullandı. Ba-
rışçıl gösterilerini sürdüren
öğrenci ve öğretim görevli-
lerini gözaltına alan ve dar-
beden ABD polisinin, İsrail
yanlılarının saldırısı anında
bölgede olmaması, daha son-
raki bir saati aşkın sürede
de olaylara müdahale etme-
mesi dikkati çekti. Sosyal
medyadaki görüntülerde, İs-
rail yanlılarının Gazze Da-
yanışma Kampı'na havai fi-
şekler fırlattığı da görüldü. 

lCALİFORNİA-AA

BM: Gazze'ye daha fazla yardım,
Refah'a saldırıyı meşrulaştırmak
anlamına gelmez

Chicago Üniversitesi Sosyal Bilimler
Fakültesi Siyaset Bilimi Yüksek Li-
sans Öğrencisi Yılmaz Acar, AA
muhabirine, ABD yönetiminin Fi-
listin'e destek eylemlerine katılanları
baskıyla yıldırmaya çalıştığını an-
lattı. Acar, ABD yönetiminin İsrail'e
destek veren politikalarını eleştiren
geniş kapsamlı gösterilerin ülke
genelinde yayıldığını, 50'ye yakın
üniversitede on binlerce kişinin ka-
tıldığını, her geçen gün daha da
büyüyen bir eylem haline geldiğini
dile getirdi. Yalnızca Müslümanların
değil, ABD'deki Yahudi, Hristiyan
ve farklı dinlere, görüşlere mensup
kişilerin bu eylemlere destek ver-
diğini kaydeden Acar, "ABD üni-
versitelerindeki bu durum, aslında
Filistin meselesinin sadece Filistin-
lilerin ya da Müslümanların mese-
lesi olmadığını, aslında bir insanlık
meselesi olduğunu bize gösteriyor.
Bu insanları burada toplayan, bir
araya getiren şey onların vicdanı
ve insaniyeti. Dolayısıyla işgalci
İsrail sadece Filistinli Müslümanların
değil, tüm insanlık vicdanının düş-

manı haline gelmiş bulunuyor. "
ifadelerini kullandı. Acar, ekim
ayında başlayan olayların ardından
kendi üniversitelerinde her cuma
günü eylem yaptıklarını, ancak Co-
lumbia Üniversitesi'nde başlayan
eylem furyasına Chicago Üniversi-
tesi'nin geniş bir kitleyle katılım
sağladığını belirterek şöyle devam
etti: "Ekim ayından bu yana düzenli
olarak protestolar yapılıyordu. Bu
sabah itibarıyla öğrencisi olduğum
Chicago Üniversitesi’nde de pro-
testo gösterileri başlamış durumda.
Burada bugün sabah saatlerinde
hava yağmurlu, zemin ıslak ol-
masına rağmen arkadaşlarımızla
beraber çadırlarımızı, stantlarımızı
kurduk. Burada bilgilendirici içe-
riklerin olduğu stantlar, yiyecek
ve ilk yardım çadırlarının yanı sıra
soykırımı anlatan stantların olduğu
çadırlar var. Biz buradayız sabah-
tan akşama kadar. Dersi olan öğ-
renciler derslerine gidiyor, dersleri
olmayan öğrenciler nöbetleşe ola-
rak buraya geliyor, desteğe devam
ediyorlar." lNEW YORK-AA
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Birleşmiş Milletler (BM) İnsani
İşlerden Sorumlu Genel Se-
kreter Yardımcısı ve Acil Yar-
dım Koordinatörü Martin Grif-
fiths, "Gazze'ye daha fazla yar-
dım sağlamak, Refah'a kap-
samlı askeri saldırıyı meşru-
laştırmak anlamına gelmez."
açıklamasında bulundu. Grif-
fiths, İsrail'in Refah'a olası kara
saldırısına ilişkin yazılı açık-
lama yaptı. Refah'a yönelik
saldırının kelimelerle ifade
edilemeyecek kadar büyük bir
trajediye yol açacağı uyarısında
bulunan Griffiths, tüm dün-
yanın İsrail'e Refah'a saldır-
mama uyarısında bulunduğu-
nu ancak saldırının yakın za-
manda gerçekleşecek gibi gö-
ründüğünü bildirdi. Griffiths,
kıtlık, hastalık, çatışma ve
toplu mezarlardan kaçan yüz
binlerce insanın Gazze'nin en
güney noktasına kaçtığını ha-

tırlatarak, buraya yönelik bir
saldırının daha fazla travma
ve ölüme yol açacağını kay-
detti. Refah'a kara saldırısının
insani yardım örgütlerine de
büyük darbe vuracağını be-
lirten Griffiths, "Kıtlık ve ölümü
defetmek için bir yarış içinde-
yiz. Ancak kaybediyoruz." ifa-
delerini kullandı. Griffiths, İs-
rail'in yeni geçiş noktaları aç-
masını memnuniyetle karşı-
ladıklarını, tüm yardım dağı-
tımının korunması gerektiğini
kaydederek, "Gazze'ye daha
fazla yardım sağlamak, Refah'a
kapsamlı askeri saldırıyı meş-
rulaştırmak anlamına gelmez."
ifadesine yer verdi. Refah'a
saldırının tarif edilemeyecek
trajediye yol açacağı uyarısını
tekrarlayan Griffiths, hiçbir in-
sani yardım planının bununla
baş edemeyeceğine dikkati
çekti. lNEW YORK-AA

Uzmanlar, İsrail ordusunun "La-
vender" gibi yapay zeka sistemlerini
kullanarak Gazze'de hedef belirle-
mesine ilişkin raporların ardından,
Tel Aviv yönetiminin "işbirliği veya
hack yoluyla" WhatsApp verilerini
elde etmesinin risklerini değerlen-
diriyor. İsrailli yayın organları
"+972" ve Local Call'un haberinde,
İsrail'in Gazze Şeridi'ndeki saldırı-
larında yapay zekadan faydalandı-
ğına ilişkin bilgi paylaşıldı. Söz ko-
nusu haberde, İsrail tarafından Gaz-
zeli hedeflerin belirlenmesi için
"The Gospel", "Lavender" ve "Whe-
re’s Daddy?" gibi yapay zeka sis-
temlerinin kullanıldığı ve en az gö-
zetimle "toplu suikast fabrikası"nın
işletildiği ifade etti. Özellikle La-
vender ve Where's Daddy? prog-
ramlarının kullanımına ilişkin nisan
başında elde edilen verilerden yola
çıkılarak Meta'nın mesaj ve sosyal
medya uygulaması WhatsApp üze-
rinden veri topladığı aktarıldı. Fi-
listin'e fayda sağlamak amacıyla
çalışan teknoloji uzmanlarından
oluşan sivil toplum kuruluşu Tech
For Palestine'ın kurucularından Paul
Biggar, AA muhabirine, yapay zeka
programlarının İsrail tarafından
kullanımına ilişkin açıklamalarda
bulundu. Biggar, Lavender'in, İsra-
il'in "soykırımı otomatikleştirmek
için" kullandığı araçlardan biri ol-
duğunu ifade ederek bu programla
kişilerin, hedef olarak belirlendiğini
ve yapay zeka ile tespit edilmesinin
de "makul bir inkar edilebilirlik
katmanı" oluşturduğunu söyledi.
Söz konusu hedeflerin "geçerliliğine
inanmanın güçlüğüne" dikkati çe-
ken Biggar, İsrail ordusunun yapay
zekanın önerdiği hedefleri soruş-
turmada, "gereken titizliği göster-
mediğini" dile getirdi. Biggar,
"+972" ve Local Hall'un haberinde
"militan olan veya olduğundan
şüphelenilen kişilerin yer aldığı
WhatsApp grubundakilerin hedef
alındığı"na ilişkin ifadeleri "saçma"
diye nitelerken "Hamas'ın WhatsApp
ya da başka bir cep telefonu uygu-
lamasıyla saldırı düzenlemediğini
diğer kaynaklardan biliyoruz." diye
konuştu. lİSTANBUL-AA
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İsrail’i protesto eden ABD’li öğrenci ve
akademisyenler engellemelere maruz kalıyor

İsrail ordusunun Gazze’ye yönelik saldırılarında en az 33 Filistinli öldü
İsrail ordusunun, Gazze Şeridi'ne
yönelik saldırılarında en az 33
Filistinli hayatını kaybetti. Gaz-
ze’deki Sağlık Bakanlığının açık-
lamasına göre, İsrail ordusunun,
Gazze kentinin çeşitli bölgele-
rindeki aileleri hedef alan "kat-
liamları" sonucu son 24 saatte
hastanelere 33 ölü ile 57 yara-
lının getirildiği belirtildi. Bakan-

lık, İsrail saldırıları nedeniyle 7
Ekim’den bu yana hayatını kay-
bedenlerin sayısının 34 bin 568’e
yaralıların sayısının ise 77 bin
765’e yükseldiğini duyurdu. Açık-
lamada, sivil savunma ekiplerinin
yetersiz kalması nedeniyle enkaz
altında ve yollarda hala çok sa-
yıda cenazenin bulunduğu kay-
dedildi. İsrail ordusunun 7 Ekim

2023'ten bu yana sivil yerleşim
yerleri, hastane, okul ve yerin-
den edilmiş Filistinlilerin sığın-
dığı barınakları da hedef alan
saldırılarını sürdürmesinin yanı
sıra insani yardımların girişini
engellemesi nedeniyle yaklaşık
2,3 milyon nüfuslu Gazze Şeri-
di'nde büyük bir insani felaket
yaşanıyor. lGAZZE-AA
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srail medyasında
son günlerde çıkan
haberlerde, Ulusal

Güvenlik Konseyinin, Başbakan
Netanyahu, Savunma Bakanı
Yoav Gallant ve Genelkurmay
Başkanı Herzi Halevi hakkında
UCM'nin uluslararası yakalama
kararı çıkarma olasılığını değer-
lendirdiği ve Netanyahu'nun, ken-
disine yönelik tutuklama emri
çıkarılmasını engellemek amacıyla
başta ABD Başkanı Joe Biden ol-
mak üzere, uluslararası liderler
ve yetkililerle çok sayıda telefon
görüşmesi yaptığına işaret edildi.
UCM'nin olası yakalama kararına
ABD ve İsrail karşı çıkarken AA
muhabiri, söz konusu muhtemel
yakalama kararının ne anlama
geldiğini, taraf ülkeler üzerindeki
etkisini ve uygulanabilirliği ko-
nusundaki bilgileri derledi. Filis-
tin'in UCM'ye taraf olmasıyla bir-
likte, milliyetlerinden bağımsız
olarak Filistin topraklarında işle-
nen suçlar hakkında Mahkemenin
yargı yetkisine bulunurken bu,
potansiyel olarak UCM'nin, dünya
üzerindeki herkesi yargılayabil-
diğini gösteriyor. UCM, yargıladığı
kişinin vatandaşlığının bulunduğu
ülkenin yanı sıra kendisine taraf
bir ülkenin topraklarında işlenen
suçların bütün failleri hakkında
yargı yetkisini kullanabiliyor. ABD,
UCM'nin İsrailli yetkililer hakkında
hüküm verme yetkisinin olmadığı
iddiasıyla yargı yetkisine karşı
çıkmasına karşın Mahkeme, suç-
ların, kendisine taraf olan Filis-
tin'de işlenmesi sebebiyle yargı
yetkisinin olduğunu kabul edi-
yor. Bu, UCM'ye taraf olan Fi-
listin’in topraklarında işlenen
suçun failinin, hangi ülke va-
tandaşı olduğuna bakılmaksızın,

Mahkemenin yargı yetkisine sa-
hip olduğu anlamına geliyor.
UCM'nin, Rusya Devlet Başkanı
Vladimir Putin hakkında verdiği
yakalama kararında da görül-
düğü üzere, her ne kadar Rusya
UCM'ye taraf olmasa da suçun,
Ukrayna topraklarında işlenmesi
ve Ukrayna'nın UCM'ye taraf
olması sayesinde Putin hakkında
yakalama kararı çıkarılabilmişti.
Benzer şekilde Filistin'in, 1 Nisan
2015'ten bu yana UCM'ye taraf
olması sayesinde, UCM İsrailli
yetkililer hakkında yakalama
kararı verebilir.
Yakalama kararı
ne anlama geliyor?

UCM, kurucu anlaşması olan
Roma Statüsü'nün 58. maddesi
uyarınca, soruşturma başlattığı
bir olaydaki bir kişinin, yargı
yetkisine giren; soykırım, savaş
suçu, insanlığa karşı suçlar veya
saldırı suçu işlediğine yönelik,
hakkında makul şüphesi varsa

yakalama kararı çıkarabiliyor.
UCM'nin verdiği yakalama kararı
gizli olabildiği gibi kamuya açık
şekilde de ilan edilebiliyor. UCM,
özellikle kamuoyunda bilinen üst
düzey kişiler hakkındaki yakala-
ma kararlarını, daha hızlı yaka-
lanabilmeleri için gizli tutmayarak
açıktan ilan ediyor. Yakalama ka-
rarı, UCM Savcılığının talebi üze-
rine, UCM Ön İnceleme Dairesi
tarafından veriliyor. İçeriğine göre
değişmekle birlikte, yakalama
kararının amacı genellikle şüp-
helinin UCM'ye teslim edilerek
hakkında başlatılan soruşturma-
nın ilerletilmesi için bizzat Mah-
keme huzuruna çıkarılması an-
lamını taşıyor. Eğer Netanyahu
hakkında yakalama kararı çıka-
rılırsa bu, Netanyahu'nun Filis-
tinlilere karşı işlediği soykırım,
savaş suçu, insanlığa karşı suçlar
veya saldırı suçlarından biri ya
da birkaçından yargılanacağı an-
lamını taşıyor. Yakalama kararına
alternatif olarak, eğer kişinin

kendiliğinden Mahkemeye gele-
ceğine inanılıyorsa UCM şüpheli
için çağrı yazısı gönderebiliyor
UCM'de kimler
yargılanır?

UCM, devletleri değil, sadece
gerçek kişiler yargılıyor. Bu kişiler,
suçu işleyen kişiden suç işlenmesi
emrini verene, en düşük seviyede
suça katılanlardan en üst dü-
zeydeki devlet görevlilerine kadar
uzanabiliyor. Roma Statüsü'nün
27. maddesine göre, ulusal veya
uluslararası hukuktan kaynakla-
nan hiçbir bağışıklık veya doku-
nulmazlık UCM önünde geçerli
olmuyor. Bu sebeple kural olarak
UCM'nin Netanyahu ve diğer İs-
railli yetkililer hakkında yakalama
kararı alma yetkisinin olduğu
kabul ediliyor.
Yakalama kararı
nasıl uygulanıyor?

UCM'nin kendisine ait bir polis
veya başka bir kolluk gücü ol-
maması sebebiyle kararlarının
uygulanması, genellikle devletler
eliyle oluyor. Roma Statüsü'nün
86. maddesi uyarınca UCM'ye
taraf ülkeler, Mahkemenin aldığı
kararları eksiksiz şekilde uygu-
lama yükümlülüğü altında bu-
lunurken taraf olmayan ülkeler
açısından bu durum büyük oran-
da devletlerin kendi rızalarına
dayanıyor. UCM'ye taraf olan
124 ülke arasında başta Kanada,
İngiltere, Japonya, Fransa, Al-
manya, İtalya, İspanya, Belçika,
Hollanda mevcutken ABD, İsrail,

Rusya, Çin, Hindistan, Pakistan
ve Mısır gibi ülkelerin UCM'ye
taraf olmaması dikkati çekiyor.
Öte yandan UCM, Interpol, BM
Barış Güçleri ve benzeri kuru-
luşlar eliyle de yakalama kararının
infaz edilmesini sağlayabiliyor.
Devlet başkanlarının
dokunulmazlığı

Netanyahu hakkında verilecek
olası bir yakalama kararı, ulus-
lararası hukukta devlet başkan-
larının dokunulmazlığı kuralıyla
çatışması durumunda farklı ih-
timaller ortaya çıkıyor. UCM, ku-
ral olarak yargılamalarında do-
kunulmazlığı her ne kadar geçerli
kabul etmese de devletler özellikle
devlet başkanları hakkında verilen
yakalama kararlarının uygulan-
masından, "dokunulmazlık" ge-
rekçesiyle kaçınabiliyor. Ayrıca
haklarında yakalama kararı olan
devlet başkanları, genellikle
UCM'ye taraf olan devletleri veya
yakalama kararını uygulamayı
isteyebilecek ülkeleri ziyaret et-
mekten kaçınıyor.
Ömer el-Beşir
hakkındaki
yakalama kararı

Eski Sudan Cumhurbaşkanı
Ömer el-Beşir, hakkında UCM
tarafından verilen yakalama ka-
rarı bulunmasına rağmen gö-
revde bulunduğu sürede arala-
rında Mahkemeye taraf olan
Güney Afrika ve Ürdün'ün de
bulunduğu çok sayıda ülkeye zi-
yaretler yapmıştı. lLAHEY-AA

İ Gazze'de işledikleri savaş suçları nedeniyle İsrail Başbakanı Binyamin Netanya-
hu hakkında, Uluslararası Ceza Mahkemesi (UCM) tarafından verileceği belirti-
len yakalama kararının uygulanmasının yolu, devletlerin işbirliğinden geçiyor.

UCM’nin, Netanyahu hakkında vereceği muhtemel
yakalama kararının uygulanması işbirliğine bağlı
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İttifak
İzmir Ekonomi Üniversitesi
(İEÜ) ve İzmir Spor Kulüpleri
Birliği Vakfı (İZVAK), futbol
kulüplerinin kente sağladığı
ekonomik, kültürel ve sosyal
katkıyı artırmak için harekete
geçti. İzmir futbolunun geli-
şimini hızlandırmayı, Türki-
ye’ye örnek olacak projeler
üretmeyi hedefleyen iki ku-
rum arasında resmi sözleşme
imzalandı. Profesyonel ligler-
de 9 takımı bulunan, tam bir
futbol kenti olan İzmir’de sağ-
lanan bu güç birliği kapsa-
mında, İEÜ EKOKENT Araş-
tırma ve Uygulama Merkezi
bünyesinde 7 akademisyen-
den oluşan bir ekip kuruldu.
Sosyoloji, iletişim, ekonomi
ve şehir planlama gibi farklı
uzmanlık alanları bulunan
İEÜ’lü akademisyenler, veri
analizlerine ve saha çalışma-
larına başladı. 8 ayda tamam-
lanması hedeflenen projede,
futbol kulüplerinin İzmir için
oluşturduğu katma değer, bi-

limsel açıdan ilk kez detaylıca
analiz edilecek. Ardından da
futbol kulüplerinin kentin
marka değerine, tanınırlığına
ve ekonomisine katkısını ar-
tırmak hedefiyle projeler ha-
yata geçirilecek. Aralık ayında
İEÜ ile İZVAK arasında im-
zalanan iyi niyet protokolü-
nün ardından resmi sözleşme
de İEÜ Rektörü Prof. Dr.
Yusuf Hakan Abacıoğlu, İZ-
VAK Başkanı Ali Erten ve
Başkan Vekili Talat Papatya
tarafından imzalandı. İEÜ
Mütevelli Heyet Salonu’nda
gerçekleşen imza töreninde
konuşan Rektör Abacıoğlu,
Süper Lig’e yükselen Gözte-
pe’yi kutlayarak sözlerine
başladı. İzmir’in, sporda Tür-
kiye’nin önde gelen kentle-
rinden biri olduğuna dikkat
çeken Prof. Dr. Abacıoğlu,
üniversite olarak böylesine
önemli bir çalışmanın paydaşı
olmaktan mutluluk duyduk-
larını söyledi. İzmir Ekonomi

Üniversitesi Bölgesel Kalkın-
ma, Kent ve Çevre Araştırma
ve Uygulama Merkezi (EKO-
KENT) Müdürü Prof. Dr. Bu-
rak Doğu ise çalışmaya ilişkin
detaylar paylaşarak, "İz-
mir’deki futbol kulüplerinin
yerel kalkınmaya olan etki-
lerini ekonomik, toplumsal
ve mekansal açılardan analiz
edeceğiz. İlk olarak, Türkiye
ve dünya genelindeki spor
kulüplerinin yerel kalkın-
maya etkisini konu alan aka-
demik çalışmaları inceleyip
iyi uygulama örneklerini tes-
pit edeceğiz. Ardından mev-
cut veri setleri ile ikincil kay-
naklardan elde edeceğimiz
bulgular çerçevesinde bir ça-
lışma yürüteceğiz. Son aşa-
mada ise sahada anket ça-
lışmaları ve derinlemesine
mülakatlar gerçekleştirece-
ğiz. Bunları bir mekansal
haritalama çalışmasında bir
araya getireceğiz." diye ko-
nuştu. lİZMİR-İHA

Süper Lig’de son 10 haftada 
5 puan toplayan Hatayspor
düşme hattından çıkamıyor
Trendyol Süper Lig'de son
10 haftada rakipleri kar-
şısında hanesine 5 puan
yazdırabilen Atakaş Ha-
tayspor, 18. sıraya gerile-
diği ligde düşme hattından
uzaklaşamıyor. Süper Lig'in
23. haftasında Yukatel
Adana Demirspor'u dep-
lasmanda 1-0 yenip, son-
raki hafta Mersin'de konuk
ettiği VavaCars Fatih Ka-
ragümrük'ü 3-1 mağlup
eden Hatayspor'un 25. haf-
tadan itibaren başlayan
düşüşü dikkati çekiyor. Son
10 maçta sadece 1 galibi-
yet, 2 beraberlik elde eden
bordo-beyazlılar, bu mü-
sabakalarda 5 puan top-
layarak 18. sıraya geriledi.
Teknik Direktör Volkan
Demirel yönetimindeki
Hatayspor, son haftalar-
daki kötü gidişatını dur-
durmakta güçlük çekiyor.
Ligin 30. haftasında sa-
hasında Yılport Samsuns-
por'u 3-0 yendiği maçta
hanesine 3 puan yazdır-
mayı başaran Hatay ekibi,
sonraki haftalarda karşı-

laştığı Galatasaray'a 1-0,
İstanbulspor'a 3-0, Bite-
xen Antalyaspor'a 2-1,
RAMS Başakşehir'e 2-1
yenildi. Son 4 haftadır
puana hasret kalan bor-
do-beyazlılar, düşme po-
tasındaki "kırmızı hat"tan
çıkmakta zorlanıyor.
Dört sezonluk
Süper Lig serüveni
tehlikede

Hatayspor'un, 2019-
2020 sezonunda şampiyon
olarak tamamladığı 1.
Lig'den yükseldiği Süper
Lig'deki macerası 4 sezon-
dur sürüyor. Geçen yıl Kah-
ramanmaraş merkezli 6
Şubat'taki depremlerden
sonra hakları saklı kalmak
kaydıyla ligden çekilen Ata-
kaş Hatayspor, bu sezon
küme düşme tehlikesi ya-
şıyor. Kalan son 4 maçta
puanlar toplayarak lige tu-
tunmak isteyen Hatay ekibi,
5 Mayıs Pazar günü ligin
35. haftasında deplasman-
da Gaziantep FK ile karşı-
laşacak. lHATAY-AA

İzmir’den Türk futboluna
örnek olacak çalışma!

Hasan Arat, Herbert Hainer
ve Mario Gomez ile görüştü

Eski teknik direktör Vicente Del Bosque, İs-
panya Futbol Federasyonunu (RFEF) de-
netlemek için kurulan komisyonun başına
atandı. İspanya'da sol koalisyon hükümeti,
haftalık olağan Bakanlar Kurulu toplantı-
sında, hükümete bağlı olan Spor Yüksek
Konseyi (CSD) tarafından RFEF'i denetlemek
için kurulan komisyonun başına eski teknik
direktör Del Bosque'yi atama kararı aldı.
Hükümet Sözcüsü ve aynı zamanda Eğitim
ve Spor Bakanı olan Pilar Alegria, basına
yaptığı açıklamada, "Del Bosque, İspanyol
futbolunun yüzü olacak." dedi. Bir dönem
(2004-2005) Beşiktaş'ı da çalıştıran Del
Bosque, Real Madrid (1999-2003) ve İspanya
Milli Takımı'nda (2008-2016) da teknik di-
rektörlük yapmış ve 2016 yılında kariyerini
sonlandırmıştı. Son dönemlerde bazı yol-
suzluk olaylarına ve skandallara adı karışan
RFEF'de 10 Eylül'de başkanlık seçimi yapı-
lacak. RFEF'in eski başkanı Luis Rubiales,
kadın milli futbol takımı oyuncusu Jenni
Hermoso'yu dünya şampiyonluğu ödül töreni
sırasında dudağından öpmesinin ardından
gelen tepkilerden dolayı Eylül 2023'te istifa
etmişti. 2018-2023 yılları arasında RFEF
Başkanı olarak görev yapan Rubiales hak-
kında ayrıca yolsuzluk iddialarıyla ilgili so-
ruşturma yürütülüyor. lMADRİD-AA

Eski teknik direktör Del Bosque
İspanya Futbol Federasyonunu
denetlemek için atandı

Beşiktaş Kulübü Başkanı Hasan Arat, dün
akşam oynanan Bayern Münih-Real Madrid
maçını izlediği Allianz Arena’da Bayern
Münih Kulübü Başkanı Herbert Hainer ve
siyah-beyazlıların eski futbolcusu, RB Leipzig
Teknik Sorumlusu Mario Gomez ile bir
araya geldi. UEFA Şampiyonlar Ligi yarı
final ilk maçında dün akşam oynanan Ba-
yern Münih - Real Madrid müsabakasını
Beşiktaş Kulübü Başkanı Hasan Arat da
takip etti. Arat, Allianz Arena’da izlediği
karşılaşmada Bayern Münih Kulübü Başkanı
Herbert Hainer’le bir araya gelip fikir alış-
verişinde bulundu. Başkan Hasan Arat,
daha sonra siyah-beyazlıların eski futbol-
cusu, RB Leipzig Teknik Sorumlusu Mario
Gomez ile de buluştu. lMÜNİH-İHA
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rendyol Süper
Lig’de geçtiği-
miz hafta Gazi-

antep FK karşısında 2-0 ge-
riye düşmesinin ardından 3
gol ve 1 asistle Trabzons-
por’u galibiyete taşıyan Ni-
jeryalı futbolcu Paul Onu-
achu, bordo-mavililerin en
golcü oyuncusu oldu. Gele-
cek sezon takımda kalıp,
kalmayacağı merakla bek-
lenen Onuachu ile ilgili ola-
rak farklı formüller üzerinde
duruluyor. Trabzonspor yö-
netimi ve Teknik Direktör
Abdullah Avcı, kiralık olarak
forma Paul giyen Onuac-
hu’nun gelecek sezonda ta-
kımda kalması için çalışma-
larını sürdürüyor. Avcı, Ni-
jeryalı futbolcuyla bire bir
görüşmeler yaparak, olumlu
dönüşler alsa da takımı So-
uthampton’ın vereceği karar
bu transfer belirleyici olacak.
29 yaşındaki futbolcunun,
2026 yılına kadar ile İngiliz
ekibi sözleşmesi bulunuyor.

Southampton, Belçika’nın
KRC Genk takımından 18
Milyon Euro karşılığında
transfer ettiği Paul Onuac-
hu’yu bonservisiyle birlikte
vermeyi planlıyor. Ciddi bir
maliyeti bulunan Onuachu
ile ilgili gelecek olan teklifleri
değerlendirmeye alacak olan
İngiliz kulübünün beklenti-
lerine karşılık bulunmaması
halinde Trabzonspor’un ye-
niden kiralama isteğini de-
ğerlendirmeye alacak. Trab-
zon’da mutlu olduğunu ve
kalmak istediğini her fırsatta

dile getiren Nijeryalı futbol-
cu, bordo-mavili kulübün
elini güçlendirmiş olacak.
Ertuğrul Doğan:
"Görüşmelere
başladık"

Trabzonspor Başkanı Er-
tuğrul Doğan, Paul Onuachu
ile ilgili olarak kiralama for-
mülü üzerinde durduklarını
belirterek, "Southampton
kulübü oyuncuyu bonservi-
siyle satmak istiyor. Ciddi
bir maliyeti var. Bizim kulüp
olarak bu maliyetleri karşı-
lamamız mümkün gözük-

müyor. Kiralama formülü
üzerinde duruyoruz" ifade-
lerini kullandı.
Eray Cömert
yeniden
gündemde

Önümüzdeki sezon güçlü
bir kadroyla sezona başla-
yıp, şampiyonluğu yeniden
yaşamak isteyen Trabzons-
por, Fransa’nın FC Nantes
takımında kiralık olarak
forma giyen defans oyun-
cusu Eray Cömert’i yeniden
gündemine aldı. Geçtiğimiz
sezonda bordo-mavili ku-

lübün gündemine gelen Cö-
mert, İsviçre’nin Basel eki-
binden, İspanya’nın Valen-
cia takımına transfer ol-
muştu. La Liga ekibinde
yaşanan teknik direktör de-
ğişikliği sonrası burada for-
ma bulmakta zorlanan 26
yaşındaki oyuncu bu sezon
başında Fransa’nın Nantes
Kulübü’ne kiralık olarak git-
mişti. Valencia ile 2026 yı-
lına kadar sözleşmesi bu-
lanan Erdal Cömert’in gün-
cel durumuyla ilgili olarak
temaslarını sürdüren Kara-
deniz ekibi, İsviçre Milli Ta-

kımı’nda da forma giyen
Cömert’i kadrosuna katması
halinde yerli statüsünde oy-
natabilecek. Trabzonspor,
yabancı kontenjanı nede-
niyle gurbetteki Türk asıllı
oyuncularla ilgili geniş kap-
samlı araştırmalarını sür-
dürürken, Nantes’ta 22 lig
maçında forma giyen Eray
Cömer, 2 de gol attı. Başarılı
defans oyuncusu, 2019-
2020 sezonunda UEFA Av-
rupa Ligi C Grubu’nda Basel
formasıyla Trabzonspor’a
karşı iki maçta da forma
giymişti. lTRABZON-İHA

T

Trabzonspor Teknik Direktörü Abdullah Avcı, takımda kiralık olarak oynayan Nijeryalı
golcü Paul Onuachu ile gelecek sezon takımda devam etmesi için bire bir görüşmeler ya-
parken, İngiliz ekibi Southampton’un vereceği karar bu transferde belirleyici olacak.
Bordo-mavililerde stoper bölgesi için Türk asıllı oyuncu Eray Cömert ismi gündeme geldi.

Abdullah Avcı’dan, Paul
Onuachu’ya yakın markaj
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Değerli okurlarım,
İlk "EUROTÜRK GAS-

TROHEROS" Şükran ve Ba-
şarı Ödüllerini (1974 -
2024) 50 yılın, 50 GAS-
TROHEROSU; Geçtiğimiz
hafta sonu, bizler LDF ve
TDU Yöneticileri ile Spon-
sor kuruluş yetkilileri ve
Büyükelçilik Müşavirlerinin
elinden aldılar.

Bu ödül sahiplerinden
biri de Türk Mutfağının
Dünya Öncülerinden, Lon-
dra'da 40 yılı aşkın süredir
faaliyet gösteren, ünlü SOF-
RA  ve ÖZER RESTAU-
RANTLARI kuran, işleten
ve yöneten Owner Chef
Sör Hüseyin Özer idi ve
ödülünü 30 yıllık dostu
olan, benden almak üzere
BERLİN'e geldi.

Ödülünü alırken yaptığı
konuşmada; Anılarımızı
canlandırdı, benim yurt için-
de ve dışında Türk Mutfağı,
Türk Aşçıları, Türkiye'nin
Gıda ve Gastronomi sek-
törleri için yaptığım çalış-
maları, benden daha güzel
anlattı ve takdirlerini de,
bir "Avrupalı Cesareti" ile
dobra dobra söyledi.

Dinleyenleri etkileyen bu
ifadeler karşısında, gözyaş-
larımı tutamadığımı itiraf
etmek zorundayım.

Sevgili Özer, yaptığı te-
şekkür konuşmasını da şöy-
le tamamladı: "40 yılın
üzerinde bu mesleği yapı-
yorum, mekanlarımın içi
İngiltere'den, Avrupa'nın
çeşitli ülke ve kuruluşla-
rından, Michelin dahil, al-
dığım ödüllerle dolu.

Ancak, bu ödül, bana ilk

defa ülkemden verilecekdi,
Berlin'e değil dünyanın öbür
ucuna da olsa gider, alırdım.
Türkiye'nin ve Lezzetleri'nin
tanıtımına, GASTRONOMİ-
SİNE, turizmine, ihracatına
yıllardır hizmet vermemin
ve  bu alandaki başarıları-
mın, takdir edilmiş olması
beni çok mutlu etti." dedi.

Değerli okurlarıma, bu
konunun devamı mahiye-
tinde, geçen hafta yazmış
olduğum yazıyı hatırlama-
larını veya bir kez daha oku-
malarını tavsiye ediyorum.

Ekim 23'de, Münih'de
izlediğim dünyanın en bü-
yük Ekmekçilik, pastacılık,
dondurmacılık, unlu ma-
muller ve teknolojileri Fua-
rı İBA'nin Türkiye versi-
yonu; İBAKTECH Fuarını,
24-27 Nisan günleri İs-
tanbul'da izledim.

Bu konuda ve BARCE-
LONA'da yapılan SEAFOOD
EXPO GLOBAL'de: Türk Ba-
lıkçılığına ait haberlerimi
yan tarafta bulabilirsiniz ! 

Selam ve sevgilerimle,
BAŞ LEZZETHAN

Ittıfak
2 MAYIS 2024 PERŞEMBE AKTÜELwww.ittifakgazetesi.com

LEZZET HAREKETi
VASFi PAKMAN

Hazırlayan ve Sunan
Baş Lezzethan:  

TÜRKİYE’NİN LEZZETLERİ, “LEZZETHANLARA” ve “GASTROHEROLARA” EMANET!

BRANDS AND MORE'nin: İhtişam, sanat, zerafet, eğlence ve lezzet dolu et-
kinliği;  Mandarin Oriental Bosphorus Hotel salonlarında gerçekleştirildi.

www.ittifakgazetesi.com

LEZZETNAME

VASFİ
PAKMAN

LONDRA’DAN BERLİN'E, 
30 YILLIK “LEZZET YOLCULUĞU”

Genç Türk Aşçılarının katıldığı ilk
GRANDPRİX YEMEK YARIŞMASINDA
tanışan, onların ALTIN MADALYALI

başarılarına imza atan, LEZZETHANLAR:
Bendeniz, İstanbul'dan Vasfi Pakman ve
Londra'dan Hüseyin Özer, 20 Nisan'da

Berlin'de düzenlenen "EUROTÜRK
GASTROHEROS" Ödül Töreninde 

yeniden buluştuk. 

FM Fuar Mer-
kezinin 2. Hal-
lesi'nin neredey-

se tamamını kapsayan,
içinde "FİMAK Köy ve Ka-
sabalarının" kurulduğu dev
standı gezdim.

Ünü sınırlarımızı aşan,
Anadolu'nun (Konya) İleri
Teknolojisini yansıtan Mar-
kanın, yetkilisi Ramazan
Güven'le sohbet ettim, bil-
gilendim. Ayrıca, misafir-
perver davranış ve zengin
ikramlarıyla da, fuarın ilgi
odağı haline gelen,  FİMAK
Standının içindeki: Kuru-

luşun tasarım ve mimari
partneri, sevgili kardeşim
Fehmi Barış İrez'in GURME
MİMAR LOUNGE'ında,
kendisi  ve eşi Elçin hanım
tarafından, FİMAK Demo
şefi Mehmet Usta'nın, Fİ-
MAK Fırınlarında hazırla-
dığı, nefis "Et ve Balık Mö-
nüleriyle" ağırlandım.

Standın içindeki Krua-
sancısından Baklavacısına,
Pizzacısından Makaroncu-
suna, "Marka Gastro Me-
kanlarda" kurulu yüzlerce
FİMAK FIRIN'da üretilen
"enva-i çeşit lezzetin" ser-

gilendiği, sunulduğu ve
sürekli olarak, fuar ziya-
retçilerine ikram edildiği
muhteşem manzaradan

çok etkilendim. 
Emeği geçenleri kutlu-

yor ve uluslararası başa-
rılar diliyorum.

İ

Deniz Ürünlerinde, AB Ülkelerinin İHRACAT ŞAMPİYONU Türk Firmaları; 23-25 Nisan'da, İspanya
Barcelona'da Balıklarımız ve Deniz Ürünlerimizin Lezzetlerini, SEAFOOD EXPO GLOBALDE, Unlu
Mamul,  Ekmekçilik, Pastacılık, Dondurmacılık aÜrün ve Teknolojileri ile Lezzetlerini İstanbul'da,
İBAKTECH Fuarında dünyaya tanıttılar ve yeni İHRACAT BAĞLANTILARI yaptılar.

DENİZ ÜRÜNLERİMİZ: BARCELONA SEAFOOD EXPO GLOBALDE
UNLU MAMULLERİMİZ: İSTANBUL İBAKTECH FUARINDA SERGİLENDİ 
Berlin'deki ÖDÜL TÖRENİ-
MİZ bittiğinde; 23 Nisan'da
BARCELONA'da BALIKÇI-
LARIMİZLA mı ? Yoksa 24
Nisan'da İSTANBUL'da FI-
RINCILARIMIZLA mı ? Ol-
malıyım derken!

Uçak biletleri ve konak-
lama problemi dolayısıyla,
tercihimi yurdumdan yana
yaptım. Balıkçılarımızla bu-
luşmayı, 15-17 Mayıs günleri
İstanbul TÜYAP'ta yapılacak
olan: SEAFOOD EXPO EU-
RASYA'ya bıraktım.

Dünyanın en büyük Ba-
lıkçılık ve Deniz Ürünleri
İhracat Fuarında, İSHİB'in
Milli Katılımıyla aralarında:
GROUP SAGUN, KILIÇ BA-
LIK, DARDANEL, PINAR
gibi dev kuruluşların da ol-
duğu, 15 Türk Firmasının
başarılarıyla gururlandım.

İSHİB Bşk. Yrd. Sevgili
Oğulcan Sagun'un verdiği
rakamlar: Geçen yıl 1,5 mil-
yar $ bu yılın ilk 3 ayında
116 milyon $ ihracat ile Av-
rupa'nın İtalya, İngiltere, Hol-
landa, Almanya ve Yunanis-
tan Ülkeleri ile Rusya'ya ya-
pılan LEVREK, ÇUPRA, OR-

KİNOS, SOMON  ALABALIK
İhracatı ve yeni pazar ÇİN'e
dönük hedefleri, bu sektörün
önemini ortaya koydu.

PINAR FİSCH'in "2024
Dünya Üstün Lezzet Ödü-
lü" sahibi olması da beni
çok mutlu etti. 

İBAKTECH 14. Uluslar-
arası Ekmek, Pasta, Don-
durma, Çikolata Makina
ve Teknolojileri Fuarı da
24 Nisan'da, Yeşilköy
İFM'de açıldı. 

FİMAK FIRINLARI Fir-
masının çok güçlü gerdiği
fuarın, diğer yıldız kuruluş-
ları:  ALTINTOP, SARMAŞIK,
KENOVEN, ÖZTİ, EMPERO,
İNOKSAN, SEVEL, BUZKAP,
ER-SAN gibi teknoloji ku-
ruluşlarının yanı sıra Cafe,
pastane mobilyaları, yar-
dımcı ekipmanlar ile un fab-
rikaları, İREKS gibi katkı ve
KATSAN, BİLHAN, HOPLA,
ORKİDE, TURYAĞ gibi diğer
gıda maddelerinin stantla-

rının da yoğun olduğu ve
300'e yakın markanın ka-
tıldığı fuarda; TÜM ŞEF AŞ-
ÇILAR ve PASTACILAR DER-
NEĞİ'nin aktif faaliyetleri
de göz doldurdu.

Dernek başkanı Van'lı
Rıfat Usta ve ekibinin sun-
duğu "Regalyeyi" ZORMAK
Standında aldım. DİVA
ADIN'ın çok özel Ekmek-
lerinden tattım. Fuar katı-
lımcılarının hepsine "Kolay
gelsin" dedim.

Berlin'den geldim ve kendimi;
Kuruçeşme sahili MANDARİN
ORİENTAL BOSPHORUS'da,
"BRANDS and MORE" tara-
fından düzenlenen "HAWA-
IIAN TROPİC" etkinliğinin en
renkli standı: "Kınanın Sul-
tanı" Organizasyonu'nu yapan
sempatik ve işbilir ailenin
yanında buldum.

Birbirinden ünlü ve özel
"Markaların" yer aldığı HA-
WAIIAN TROPİC Konsep-
tiyle hazırlanan "Yaza Mer-
haba Galası" 24 Nisan'da,
boğazın enfes manzarası eş-
liğinde; Zarif, eğlenceli ve
ticari bir etkinlik oldu.

"M&M" MEGA MİCE'nin
kurucu ortağı, Sevgili karde-
şim Ayşe Ekinci'den tüm mar-
kalarıyla katıldığı bu organi-
zasyon hakkında bilgi aldım.

Tanyeri ailesinin:  Ranc-
hero Mexico ve Perran Ocak-
başı Mekanlarının Chefleri
Güner Cayan ve Erkan Yeşil
ile buluştum.

Kazakistanlı hanımefendi
Aiman Kurnazoğlu'nun kur-
dugu Değirmenci Dede Fırını
Mağazalarının nefis ve farklı:
Ekmek, kruvasan ve kurabiye
lezzetlerini tattım.

Julay Made standında
değerli ressam Gülay Se-
mercioğlu hanımefendi ve

eşiyle tanıştım.
Markaları ve dizaynlarıyla,

dünya emsallerine ihracatta
rakip olan Edo'nun uluslar-
arası markası JOHN RİCHAR-
DO fantazi spor ayakkabılarını
ve Esra Çoşkun'un ESRADA
Sunglasses gözlük modellerini
inceledim. "Yaşam içindeki
her şeyin" bir arada ve lüks

bir ortamda sunulduğu, üst
düzeye hitab eden, enteresan
içerikli, LEZZETLİ, zevkli, eğ-
lenceli, heyecanlı ve de çok
başarılı, ancak sadece "1 GÜN-
LÜK" olan, bu olayı gerçekten
beğendim ve etkilendim. 

Emeği geçenleri ve katkı
verenleri kutluyor, başarılar
diliyorum.

İSTANBUL’DAN, “HAWAIIAN TROPİC” RÜZGARI GEÇTİ 

BAKTECH Fuarının devam ettiği 24-27 günleri boyunca, fuar alanının dışındaki
ve içindeki, sabit ve hareketli tüm panolarda FİMAK FIRINLARI tanıtıldı.

Restaurant, Cafe ve Pastane Fırınlarının Türkiye’deki adı:
FİMAK FIRIN ve GASTRONOMİ MAKİNALARI
İBAKTECH 24 FUARINA DAMGASINI VURDU. 
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